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PLE DE L’AJUNTAMENT  
 

 
Sessió Ordinària                                                                    Dijous, 26 de març de  2015 
Acta núm. 3                                                                                                       1a. convocatòria 
 
Senyors/Senyores assistents: 
  
Alcaldessa-Presidenta: SRA. RAQUEL SÁNCHEZ JIMÉNEZ. 
 
Regidors/Regidores: SR. VÍCTOR CARNERO LÓPEZ, SRA. APOLONIA HERRERA 
ZAMORA, SR. JOSÉ FCO. OBISPO VALLECILLOS, SR. GERMÁN AGUSTÍ SANCHÍS, 
SR. JORDI JIMÉNEZ HORCAJADAS, SR. MIQUEL-ÀNGEL DÍAZ NARANJO, SRA. 
LAURA BARRUFET MIRÓ, SR. DIEGO CAPARRÓS ASUAR, SR. JOSEP LLOBET 
NAVARRO, SR, SERGIO ENGLI IZQUIERDO, SRA. MÓNICA PARÉS CENTENO, SR. 
JOSÉ-ANTONIO SÁEZ LÓPEZ, SR. RAMON CASTELLANO I ESPINOSA, SR. ANTONI 
RAFANELL I AMAT, SR. GABRIEL MARTORELL I VIVES, SRA. EMMA BLANCO 
ANGUERA, SR. FRANCISCO JAVIER GARCÍA GALCERAN, SR. ANDREU PÉREZ I 
LORITE, SR. JORDI CALATAYUD I SANCHÍS i SR. MIGUEL ÁNGEL IBÁÑEZ GINER.  
 
Funcionaris: 
Secretari: sr. Roger Cots Valverde. 
Cap del servei de secretaria: sr. Jaume Tutusaus Torrents. 
Interventor : sr. José Mª Garcia Pascual. 
 
En el Saló de Plens de l'Ajuntament de Gavà, situat a la Plaça de Jaume Balmes, s/n, es va 
reunir el Ple de l'Ajuntament el dia vint-i-sis de març de dos mil quinze, en sessió ordinària, 
primera convocatòria, amb la presidència de la sra. Raquel Sánchez Jiménez, alcaldessa-
presidenta, concorrent els senyors/les senyores que s'esmenten més amunt, assistits pel 
secretari, sr. Roger Cots Valverde. 
 
Abans de començar la sessió plenària, la sra. alcaldessa va proposar als regidors fer un minut 
de silenci en senyal de dol, respecte i solidaritat envers les víctimes, familiars i amics de les 
mateixes, relatives a l’accident succeït el passat dimats amb el vol de la companyia aèria 
Germanwings. 
 
Tant al començament com durant tota la sessió es va donar el quòrum d’assistència (1/3 del 
nombre legal) exigit per a la constitució vàlida del Ple, per l’art. 46.2.c) de la Ley 7/1985, de 2 
de abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local. 
 
I essent les divuit hores, nou minuts, la sra. alcaldessa-presidenta, va declarar oberta la sessió. 
 
Es van prendre per unanimitat, llevat d'aquells casos on expressament s'indica altra cosa, els 
acords següents: 
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1 - APROVACIÓ ACTA SESSIÓ ANTERIOR  

 
Aprovar l’acta de la sessió anterior núm. 2 de data 26 de febrer de 2015.  
 
 

 
PART RESOLUTIVA DEL PLE  

 
 
 
2 - LIQUIDACIÓ DEL PRESSUPOST DE L’AJUNTAMENT, EXER CICI 2014 
 
Donar-se per assabentat, segons el que disposa l’article 193.4 del Real Decreto Legislativo 
2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes 
Locals, del Decret de l’Alcaldia de data 2 de març de 2015 per mitjà del qual s’aprova la 
liquidació del pressupost de 2014 de l’Ajuntament, l’estructura de la qual és la següent: 
 
PRESSUPOST DE L’AJUNTAMENT 
 
1. Drets pendents de cobrament a 31/12/2014 ........................................18.544.370,79 € 
2. Obligacions pendents de pagament a 31/12/2014...............................10.636.371,40 € 
3. Resultat pressupostari ajustat ................................................................5.314.523,87 € 
4. Romanents de crèdit..............................................................................6.379.892,40 € 
5. Romanent de tresoreria per a despeses generals ...................................4.874.685,60 € 
 

---------- 
 

Un cop feta l’exposició del punt per part de la tinenta d’alcalde, sra. Apolonia 
Herrera, va prendre la paraula el sr. Jordi Calatayud, regidor del grup municipal 
d’ERC-EV-IxG, per dir que, malgrat que el punt feia referència a la liquidació del 
pressupost --que era una qüestió més tècnica--, va voler tornar a fer una valoració 
política del pressupost. En aquest sentit, va posar de relleu que tot i que a la partida 
pressupostaria relativa a transferències a persones i entitats sense ànim de lucre es 
disposava inicialment d’un milió i mig d’euros, només se n’havia utilitzat un milió 
cent mil euros, quedant la quantitat restant com un romanent de tresoreria, qüestió 
que, atesa la conjuntura econòmica actual, no tenia gaire sentit. 
 
 
Tot seguit, el sr. Sergi Engli, regidor del grup municipal del PP, manifestà que no 
volia entrar en el detall polític. Dit això, va ressaltar que segons la llei, el romanent 
de tresoreria per a despeses generals s’hauria de dedicar a eixugar deute i fins a la 
data d’avui no havia tingut coneixement de cap decret que així ho dictés, però 
esperava que abans de les eleccions s’assignés tota o una part de l’esmentat 
romanent per tal d’aminorar el deute. 
 
D’altra banda, i en relació als decrets de modificació del crèdits del pressupost que 
des de feia uns mesos rebien, va dir que mentre que el pressupost que es va 
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aprovar estava al voltant dels 40 milions d’euros finalment s’havia tancat en uns 
50 milions i escaig. 
 
 
A continuació, va tornar a intervenir la sra. Herrera, qui va respondre al Sr. Engli 
que el destí del romanent de tresoreria per a despeses generals es decidiria una 
vegada s’aprovés la liquidació. També va recordar als regidor que cada tres mesos 
tenien la possibilitat de consultar el pressupost. 
 
Per acabar, va felicitar a l’equip de govern atès que respecte del 2013 s’havia 
produït un increment positiu del 47%, fet que volia dir que estaven gestionant el 
pressupost amb responsabilitat atès el context econòmic que encara era complicat. 

 
 
3 - MODIFICACIÓ D’ESTATUTS CONSORCI LOCALRET  
 
Vista la proposta de modificació dels estatuts del Consorci local Localret del que l’Ajuntament 
de Gavà en forma part com a ens consorciat. 
 
Vist que l’Assemblea general del Consorci LOCALRET, en sessió de 27 de novembre de 
2014 va adoptar, entre d’altres, els acords següents: 
 

“Primer.- Aprovar inicialment, i en el cas que no es presentin reclamacions ni 
al·legacions, definitivament la modificació dels estatuts del Consorci Localret, 
d’acord amb la següent redacció (conforme al text refós que s’adjunta com a annex): 
 
“ESTATUTS DEL CONSORCI LOCALRET 
 
Article 2 
L’article 2 incorpora un últim apartat: 
 
“ El Consorci Localret està adscrit a l’Ajuntament de Barcelona”. 
 
Article 7 
L‘article 7 incorpora un tercer apartat: 
 
“7.3.  El Consorci Localret, en compliment de les seves funcions, també pot tenir la 
condició de mitjà propi instrumental i de servei tècnic dels ens locals consorciats”. 
 
Article 23 
L’article 23 queda redactat de la següent manera: 
 
“El Director general serà nomenat pel Consell d’Administració a proposta del 
President i tindrà la condició de personal laboral d’Alta Direcció”. 
 
Article 25 
L’article 25 queda redactat de la següent manera: 
 
“Personal 
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25.1 El Consorci disposarà del personal necessari pel compliment de les seves 
finalitats, i que estarà constituït per: 
a) personal adscrit per administracions participants. Aquest personal s’integrarà en 

la plantilla del Consorci, romanent el personal funcionari en la situació 
administrativa que correspongui en la seva administració d’origen, i el personal 
laboral mitjançant el mecanisme de la successió d’empresa o la que correspongui 
d’acord amb la legislació laboral vigent.  

b) personal propi, que engloba el personal contractat en règim laboral amb 
anterioritat a 31 de desembre de 2013 i les contractacions que es puguin efectuar 
en el marc de la normativa local i pressupostària.  

 
25.2 El Consorci no pot tenir personal eventual.  
25.3 El personal del Consorci es regeix per la normativa de funció pública o per la 
legislació laboral, segons s’escaigui, i les demés normes convencionalment 
aplicables”.  
 
Article 26 
L’article 26 queda redactat de la següent manera: 
 
“Secretaria i Intervenció 
 
26.1 El Consorci estarà assistit per una Secretaria i una Intervenció. 
 
26.2 La Secretaria es exercida per la Secretaria General de l’Ajuntament de 
Barcelona o pel personal funcionari municipal en què delegui i al qual s’hagi exigit 
per ingressar-hi titulació superior en dret. 
 
26.3 La funció pública de control i fiscalització interna de la gestió econòmica-
financera i pressupostaria, correspondrà a la Intervenció General de l’Ajuntament de 
Barcelona o per funcionaris tècnics que actuaran per delegació d’aquest i que la 
exercirà d’acord a la normativa que regeix a l’Ajuntament de Barcelona”. 
 
Article 29 
L’article 29 queda redactat de la següent manera: 
 
“Règim pressupostari, comptable i de control 
 
29.1 El Consorci es sotmet al règim de comptabilitat pública establert a la normativa 
vigent per als ens locals en matèria pressupostària i de gestió dels seus recursos 
econòmics i a la normativa que sobre la matèria estableixi l’Ajuntament de 
Barcelona. El Consorci forma part dels pressupostos i s’inclou en el compte general 
de l’Ajuntament de Barcelona. 
 
29.2 El Consorci es sotmet als terminis d’aprovació de comptes, d’aprovació del 
pressupost, així com els requeriments d’informació comptable i financera, al 
calendari municipal, sense perjudici del compliment dels terminis previstos a la 
normativa d’aplicació. 
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29.3 Les bases d'execució del pressupost regularan la gestió pressupostària pel que 
fa, entre d'altres, a les competències per a l'autorització o disposició de despeses, als 
dipòsits del fons i persones autoritzades per al seu moviment i a l'operatòria en 
pagaments. Tots els actes, documents i expedients de l’Administració del Consorci i 
de totes les entitats depenents d’aquest, amb independència de la seva naturalesa 
jurídica, de la que se’n derivin drets i obligacions de contingut econòmic estaran 
subjectes al control i la fiscalització interna per la Intervenció del Consorci en els 
termes establerts als articles 213 a 222 de Real Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de 
març, pel qual s’aprova el Text refós de la llei reguladora de les hisendes locals. 
 
29.4 La funció pública de control i fiscalització interna de la gestió econòmico-
financera i pressupostària, en la seva triple accepció de funció interventora, funció de 
control financer i funció de control d’eficàcia, correspondrà a un òrgan 
administratiu, amb la denominació d’Intervenció general. 
 
29.5 Els comptes anuals del Consorci es sotmetran a una auditoria externa sota la 
direcció de la Intervenció General de l’Ajuntament de Barcelona” 
 
Article 29 bis 
S’incorpora un article 29 bis 
 
“Autoritzacions 
 
Sense perjudici del compliment de les previsions aplicables sobre estabilitat 
pressupostària i sostenibilitat financera, cal l’autorització prèvia de l’Ajuntament de 
Barcelona per: 
c) La creació o participació en societats, fundacions, associacions o qualsevol altra 

persona jurídica d’àmbit nacional o estranger.  
d) Per la concertació de qualsevol operació financera, tals com préstecs, crèdits i 

avals”.  
 
Article 32 
L’article 32 queda redactat de la següent manera: 
 
“Separació del Consorci 
 
32.1 Els membres del consorci podran separar-se d’aquest en qualsevol moment. El 

dret de separació haurà d’exercir-se mitjançant escrit notificat a l’Assemblea 
General del Consorci. 

32.2 L’efectiva separació del Consorci es produirà una vegada l’administració que 
hagi exercit el dret acrediti estar al corrent del seus compromisos adquirits i 
garanteixi la liquidació de les seves obligacions pendents. 

32.3 Si l’Ajuntament de Barcelona exercís el dret de separació, el Consorci haurà 
d’acordar a quina de les restants administracions integrants del Consorci, 
s’adscriu en aplicació dels criteris establerts en la LRSAL”. 

 
Article 33 
L’article 33 queda redactat de la següent manera: 
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“Dissolució del Consorci 
 
33.1  El Consorci es dissoldrà per les causes següents: 
 

a) Acord unànime de tots els membres que l’integren. 
b) Acord majoritari quan sigui inviable la continuació amb els membres 

restants. 
c) Per impossibilitat legal o material de complir les seves finalitats.  
d) Per transformació del Consorci en una altra entitat per acord de la 

majoria absoluta dels seus membres. 
e) Quan les finalitats estatutàries hagin estat complertes. 

 
33.2. La dissolució del Consorci produeix la seva liquidació i extinció. 

 
33.3. L’Assemblea General amb l’acord de dissolució nomenarà un liquidador.  A 
manca d’acord, exercirà com a liquidador el Consell d’Administració del Consorci. 
 
33.4. El liquidador calcularà la quota de liquidació que correspondrà a cada membre 
del Consorci, de conformitat amb el percentatge corresponent a la seva aportació 
anual i el número d’anys que efectivament hagi estat integrat com a membre de ple 
dret en el Consorci. 
 
33.5. Mitjançant l’acord de dissolució s’establirà la forma i condicions en que tindrà 
lloc el pagament de la quota de liquidació en cas de que resulti positiva. 
 
33.6. Les entitats consorciades podran acordar, amb les majories exigides per aquests 
Estatuts, la cessió global d’actius i passius a una altra entitat jurídicament adequada 
amb la finalitat de mantenir la continuïtat de l’activitat i poder així aconseguir els 
objectius del Consorci”. 
 
Segon.- Notificar a tots els membres associats l’acord inicial de modificació dels 
estatuts i donar-los un termini d’un mes comptador des de la recepció de la 
notificació perquè presentin, en el seu cas, les esmenes que estimin convenients, amb 
el benentès que si no se’n presentessin, es donaria per aprovat definitivament l’acord 
un cop transcorregut l’esmentat termini. 
 
Tercer.- Disposar el sotmetiment de l’acord esmentat al tràmit d’informació pública 
de forma conjunta, mitjançant anunci en el Diari Oficial de la Generalitat de 
Catalunya, d’acord amb el termini establert a l’article 160.1, en relació a l’article 
313.3 del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, 
activitats i serveis dels ens locals, a efectes d’efectuar, en el seu cas, les al·legacions i 
les esmenes corresponents”. 

 
Atès que, examinades les modificacions dels estatuts proposades, les mateixes s’ajusten al que 
disposen les Lleis 27/2013, de 27 de desembre, de Racionalització i Sostenibilitat de 
l’Administració local i 15/2014, de 16 de setembre, de Racionalització del Sector Públic i 
d’altres mesures de reforma administrativa. 
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Atès que l’article 322 del Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals preveu que la 
modificació dels estatuts del Consorci, amb l’acord previ del seu òrgan de govern, ha de ser 
ratificada pels ens consorciats i acordada amb les mateixes formalitats que per a la seva 
aprovació. 
 
Atès que l’article 313.2 del Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals preveu que 
els acords per aprovar i modificar els estatuts del Consorci s’han d’adoptar amb el vot de la 
majoria absoluta de membres de la corporació. 
 
Atès que l’acord d’aprovació de la modificació dels estatuts proposada s’ha sotmès per part 
del Consorci Localret a informació pública, de forma conjunta, pel termini de trenta dies, 
mitjançant anunci en el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya núm. 6770, de 15 de 
desembre 2014. 
 
Per tot això, la tinenta d’alcalde i presidenta de l’Àmbit de Presidència, Serveis Generals i 
Promoció Econòmica, sotmet a l’aprovació del Ple, previ dictamen de la Comissió Informativa 
de Presidència, Serveis Generals i Promoció Econòmica, la proposta d’acord que més 
endavant es transcriu: 
 
Primer.-  Aprovar la proposta de modificació dels Estatuts del Consorci local Localret, 
acordada per l’Assemblea General d’aquest Consorci en sessió plenària de 27 de novembre de 
2013, en els termes exposats anteriorment. 
 
Segon.- Donar trasllat d’aquest acord al Consorci Localret per al seu coneixement i efectes 
escaients. 
 
L’acord va ser adoptat per onze (11) vots a favor (9 PSC i 2 ICV-EUiA), cap en contra i deu 
(10) abstencions (4 PP, 3 CiU, 2 ERC-EV-IxG i 1 C’s), donant-se per tant el vot favorable de 
la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –
en aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la 
Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

---------- 
 

La tinenta d’alcalde, sra. Apolonia Herrera, va fer una explicació de l’acord  i tot 
seguit, va prendre la paraula el sr. Ramon Castellano, qui va dir que si bé l’acord 
que es portava a votació es tractava d’una qüestió de forma per tal d’adaptar els 
estatuts a la normativa vigent per aplicació de la LRSAL, va voler deixar 
constància d’una reflexió en la que plantejava que es pogués esbrinar la 
conveniència d’estar adherits al conjunt de consorcis en els que l’ajuntament hi 
forma part i el cost que suposaria suprimir-ne la seva participació. 
 
 
La sra. Apolonia, tinent d’alcalde, va respondre que el fet de pertànyer al consorci 
Localret beneficia a l’ajuntament en l’assessorament a les TIC, en els cablejats, en 
la fibra òptica, impulsar l’administració electrònica i la societat de la informació. 
Afegí que mostra de la importància del Consorci era el fet que el mateix aglutinava 
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a prop de vuit-cents municipis de Catalunya, així com a les quatre diputacions 
provincials. 
 
 

4 - MODIFICACIÓ DELS ESTATUTS DEL CONSORCI PER A LA  PROTECCIÓ I 
LA GESTIÓ DELS ESPAIS NATURALS DEL DELTA DEL LLOBRE GAT  
 
Antecedents 
 
 Vista la proposta de modificació dels Estatuts del Consorci per a la protecció i la gestió dels 
espais naturals del delta del Llobregat, 
 
Vist que el Consell Rector del Consorci per a la protecció i la gestió dels esais naturals del 
delta del Llobregat, en sessió celebrada el 9 de desembre de 2014, va adoptar, entre d'altres, 
l'acord següent: 

 
«Primer.- Aprovar inicialment la modificació dels Estatuts del Consorci per a la 
protecció i la gestió dels espais naturals del delta del Llobregat, d'acord amb el text 
que es transcriu a continuació:  
 
******** Preàmbul  
 
El delta del Llobregat constitueix un espai d'un alt interès natural per la presència 
d'elements de notable valor ambiental, com ara aiguamolls, pinedes litorals amb pi 
pinyer sobre dunes, i àrees de platja; que alberguen quinze hàbitats d'interès de 
conservació per a la comunitat europea, tres d'ells prioritaris, i on viuen moltes 
espècies de fauna i flora escasses al conjunt d'Europa; configurant així un conjunt de 
gran valor estratègic ambiental a l'entorn metropolità. Per tot això van ser declarats 
ZEPA (Zona d'Especial Protecció per a les Aus) i Xarxa Natura 2000. 
 
Aquests valors intrínsecs es concentren en una àrea relativament petita, a prop de les 
principals ciutats metropolitanes i, per tant, sotmesa a una gran pressió humana, el 
què els confereix també un important valor estratègic social. 
 
La intensa pressió transformadora que ha caracteritzat el Delta del Llobregat durant 
tota la segona meitat del segle XX, sobre tot amb la implantació de les 
infraestructures logístiques i de comunicació, així com l'elevat ritme d’urbanització 
d’alguns dels municipis deltaics, ha fet que les zones naturals es revelin clarament 
com la part del mosaic deltaic més fràgil i necessitada de protecció. 
 
La gestió i la protecció d'un espai d'aquestes característiques requereix l'actuació 
concertada de les administracions amb competències sobre l'espai esmentat. Es per 
això que aquestes administracions van considerar necessari constituir un consorci 
amb la finalitat de gestionar, preservar, millorar i divulgar el patrimoni natural del 
delta del Llobregat. 

 
Per Acord de Govern de la Generalitat de Catalunya de 3 de maig de 2005, s'aprovà 
la constitució del Consorci per a la Protecció i la Gestió dels Espais Naturals del 
Delta del Llobregat, i se n'aproven els Estatuts (DOGC núm. 4388 – 20/05/2005). 
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El 7 de juliol de 2005 es celebra la sessió constitutiva del Consorci, prèvia aprovació 
per part de l'Ajuntament de Viladecans (Acord de ple de 26 de maig de 2005) i 
l'Ajuntament del Prat de Llobregat (Acord del Ple Municipal d'1 de juny de 2005) la 
creació i constitució del Consorci per a la Protecció i la Gestió dels Espais Naturals 
del Delta del Llobregat (BOP núm. 154 – 29/06/2005). 
 
El Consorci dels espais naturals del delta del Llobregat és l'ens gestor dels espais 
naturals protegits dels termes municipals dels ajuntaments consorciats, en concret, 
dels espais naturals inclosos al Pla d'Espais d'Interès Natural de Catalunya i a la 
Xarxa Natura 2000, així com els espais que determini el Pla Especial de Protecció del 
Medi Natural i del Paisatge del Delta del Llobregat. 
 
La funció bàsica del Consorci és garantir la conservació i gestió dels valors naturals 
dels espais protegits, a més dels culturals, paisatgístics i científics, reconeguts per la 
societat i recolzats per les normatives legals corresponents. 
 
També és funció del Consorci facilitar l'ús públic d'aquests espais, mitjançant un 
conjunt d'activitats, serveis i equipaments que permetin al públic gaudir d'una visita 
ordenada i segura, que els apropi al coneixement dels valors naturals del delta del 
Llobregat. L'ús social dels espais naturals és un recurs de primers ordre per al 
desenvolupament econòmic de la zona, però cal gestionar la compatibilitat d'aquest 
ús amb la conservació de biodiversitat de l'espai. En definitiva, es tracta de garantir 
el dret de la ciutadania a gaudir dels espais naturals i alhora fer-ho compatible amb 
la preservació dels valors naturals i culturals, que constitueix l'objectiu primordial de 
creació de l'espai. 
 
El Consorci, es constitueix inicialment integrat per la Generalitat de Catalunya, 
representada pel Departament de Medi Ambient i Habitatge, l'Ajuntament del Prat de 
Llobregat i l'Ajuntament de Viladecans. Amb posterioritat s'hi han integrat en el 
Consorci l'Ajuntament de Sant Boi de Llobregat (Acord de Ple Municipal d'adhesió, 
de 18 de gener de 2010 i Acord del Consell Rector del Consorci d'admissió, de 3 de 
març de 2010) i l'Ajuntament de Gavà (Acord de Ple Municipal d'adhesió, de 29 
d'abril; i Acord del Consell Rector del Consorci d'admissió, de 25 de maig de 2010). 
D'altra banda, a l'actualitat la Generalitat està representada en el Consell Rector del 
Consorci pel Departament d'Agricultura, Ramaderia, Pesca, Alimentació i Medi 
Natural, atenent al Decret 48/2011, de 4 de gener, d'estructuració del Departament 
d'Agricultura, Ramaderia, Pesca, Alimentació i Medi Natural (DOGC núm. 5791 – 
07/01/2011). 
 
Tanmateix, per acord del Consell Rector del Consorci d'11 de novembre de 2010 es 
va sol·licitar l'adscripció al Consorci de les finques de la Reserva Natural Parcial del 
Remolar - Filipines propietat de la Generalitat de Catalunya per a la gestió integral, 
ordinària i continuada com a espais naturals; i sobre aquest particular la Direcció 
General de Medi Natural i Biodiversitat del Departament d'Agricultura, Ramaderia, 
Pesca, Alimentació i Medi Natural va decidir que el convenient era fixar els termes de 
la cessió als Estatuts. 
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Durant la major part dels anys des de la constitució del Consorci, aquest ha funcionat 
subjecte al règim de pressupostació, comptabilitat i control de l'Administració de la 
Generalitat de Catalunya, i el seu Pressupost ha format part del Pressupost i Compte 
General de la Generalitat de Catalunya, i per a la seva elaboració s'han seguit les 
instruccions i normes per a l'elaboració del Pressupost de la Generalitat. 
 
D'altra banda, la Llei 27/2013, de 27 de desembre, de racionalització i sostenibilitat 
de l'administració local (LRSAL), en la seva Disposició Transitòria sisena estableix 
que els consorcis que ja estiguin creats en el moment de l'entrada en vigor d'aquesta 
Llei han d'adaptar els seus Estatuts al que aquesta preveu en el termini d'un any des 
de l'entrada en vigor d'aquesta Llei. 

 
La modificació dels Estatuts del Consorci per a la protecció i la gestió dels espais 
naturals del delta del Llobregat es planteja, d'una banda, per la necessitat d'adaptar-
los a la nova composició del Consell Rector, així com a les modificacions normatives 
aprovades durant el període transcorregut des de la seva constitució, i molt 
especialment a la Llei 27/2013, de 27 de desembre, de racionalització i sostenibilitat 
de l'administració local (LRSAL); i, per l'altra, per l'experiència adquirida durant 
aquests anys de treball en la gestió dels espais naturals del delta del Llobregat. 
 
CAPÍTOL 1 
Disposicions generals 
 
Article 1: Entitats que integren el Consorci 
 
1.1 El Consorci per a la Protecció i la Gestió dels Espais Naturals del Delta del 
Llobregat es constitueix com a entitat pública de caràcter associatiu i voluntari entre 
la Generalitat de Catalunya, a través del Departament competent en matèria de medi 
natural, a l'actualitat el Departament d’Agricultura, Ramaderia, Pesca, Alimentació i 
Medi Natural; l’Ajuntament del Prat de Llobregat; l’Ajuntament de Viladecans; 
l’Ajuntament de Gavà i l’Ajuntament de Sant Boi de Llobregat, de conformitat amb els 
acords presos per les entitats respectives, per acomplir les finalitats d’interès públic 
assenyalades en aquests Estatuts, sens perjudici que s’hi puguin incorporar altres ens 
relacionats amb el territori dels espais naturals del delta del Llobregat. 
 
1.2 El nombre de membres del Consorci podrà ser ampliat amb l’admissió d’altres 
persones jurídiques, públiques o privades, aquestes últimes sense ànim de lucre, 
l’activitat de les quals estigui en total consonància amb els objectius del Consorci i es 
comprometin a fer aportacions regulars per al seu funcionament. 

 
Article 2: Durada, denominació i seu social 
 
2.1 El Consorci tindrà una vigència indefinida, sempre i quan sigui necessari per a 
complir amb les finalitats i les funcions que se li atribueixen, fora que es decideixi 
dissoldre'l de conformitat amb el que disposa l'article 31 d'aquests Estatuts. 
 
2.2 El Consorci s’anomenarà Consorci per a la protecció i la gestió dels espais 
naturals del delta del Llobregat (en endavant, el Consorci). 
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2.3 La seu social estarà ubicada a les dependencies municipals de l'Avinguda de 
l'Onze de Setembre, 73 – 75, del Prat de Llobregat, sense perjudici que el Consell 
Rector pugui en el futur modificar-la. Podran tenir el caràcter d'oficina de gestió dels 
espais naturals del delta del Llobregat altres instal·lacions i equipaments que 
determini el Consell Rector. 
Article 3: Àmbit d’actuació 
 
L’àmbit territorial d’actuació del Consorci serà el constituït pels espais naturals del 
delta del Llobregat dels termes municipals dels ajuntaments consorciats, en concret, 
els espais naturals del Pla d’Espais d’Interès Natural, aprovat pel Decret 328/1992; 
els espais inclosos a la Xarxa Natura 2000, aprovat per l’Acord GOV/112/2006; així 
com els espais que determini el Pla Especial de protecció del medi natural i del 
paisatge del delta del Llobregat. 
 
Article 4: Naturalesa, règim jurídic i capacitat del Consorci 
 
4.1 El Consorci és un ens públic que té naturalesa autonòmica, creat amb caràcter 
voluntari, amb personalitat jurídica pròpia, plena i independent de la dels ens 
consorciats. 
 
4.2. El Consorci està adscrit a la Generalitat de Catalunya, als efectes previstos a la 
disposició addicional vigèsima de la Llei 30/1992, de 26 de novembre, de règim 
jurídic de les administracions públiques i del procediment administratiu comú. 
 
4.3. El Consorci es regirà per aquests Estatuts i li serà d'aplicació la normativa de la 
Generalitat de Catalunya pel que fa el seu règim orgànic, funcional, financer i de 
personal. 
 
4.4 El Consorci té plena capacitat jurídica per realitzar i aconseguir les finalitats que 
constitueixen el seu objectiu. En conseqüència, a títol enunciatiu i no limitador podrà 
adquirir, posseir, reivindicar i alienar béns de tota mena; obligar-se, fer contractes, 
exercir accions i exempcions i interposar recursos d'acord amb la legislació vigent, 
sempre que aquests actes es realitzin per a l'acompliment de les finalitats i les 
activitats que constitueixen el seu objectiu. 
 
4.5 El Consorci podrà establir convenis de col·laboració amb altres administracions 
per a l’acompliment de les seves finalitats estatutàries. 
 
4.6 El Consorci realitzarà les seves activitats en nom propi per a l'acompliment de les 
funcions que determina l'article 6 d’aquests Estatuts. 
 
4.7 Les potestats del Consorci seran les pròpies assignades per la normativa legal 
vigent, els seus Estatuts i aquelles que li siguin delegades pels ens consorciats. 
 
Article 5: Objecte 
 
L’objecte del Consorci és la preservació, gestió, millora i divulgació del patrimoni 
natural del delta del Llobregat i el seguiment del desenvolupament de les activitats 
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que siguin compatibles amb les funcions que compleixen els espais naturals del delta 
del Llobregat. 
 
Article 6: Funcions 
 
El Consorci realitzarà per a la consecució dels seus objectius les funcions següents:  

 
a. Gestionar directament els espais naturals del delta del Llobregat de forma 

integral per garantir la conservació i la potenciació de la seva biodiversitat. 
b. Promoure un ús públic sostenible, lúdic i educatiu, dels espais naturals del delta 

del Llobregat, sempre compatible amb la preservació del medi natural. 
c. Fomentar el coneixement i promoure la conscienciació social sobre els sistemes 

naturals del delta del Llobregat. 
d. Vetllar per la conservació, la defensa i la millora dels valors ecològics, 

paisatgístics, territorials, culturals i socials del delta del Llobregat. 
e. Proporcionar l’assessorament i l’ajut tècnic necessari als ens integrats al 

Consorci. 
f. Impulsar l’actuació coordinada de les administracions públiques en l’àmbit dels 
 espais naturals del delta del Llobregat. 
g. Actuar com a òrgan de representació i defensa dels interessos comuns dels ens 

que integren el Consorci en relació amb els espais naturals del delta del 
 Llobregat. 
h. Assumir els encàrrecs i desenvolupar les activitats que li puguin delegar 

qualsevol dels ens consorciats en l’àmbit dels espais naturals del delta del 
Llobregat. 

i. Participar coordinadament en les polítiques d’espais naturals protegits i 
conservació de la biodiversitat a Catalunya. 

j. Vetllar pel manteniment de la importància internacional del delta del Llobregat 
pel que fa als seus valors naturals i per la conservació i contribució a la 
conservació de la natura, de la fauna i de la flora en l’àmbit de Catalunya i 
d’Europa. 

 
CAPÍTOL 2 
Òrgans de Govern 

 
Article 7: Òrgans de govern 
 
Els òrgans de govern del Consorci seran els següents: 
 

a) El Consell Rector 
b) La Presidència 
c) La Gerència 

 
Article 8: El Consell Rector 
 
8.1 El Consell Rector és l’òrgan superior de deliberació i de decisió del Consorci. 
Romandrà integrat per: 
 

a) El/la president/a 
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b) 6 representants Generalitat de Catalunya 
c) 2 representants de l'Ajuntament del Prat de Llobregat 
d) 2 representants de l'Ajuntament de Viladecans 
e) 1 representant de l'Ajuntament de Gavà 
f) 1 representant de l'Ajuntament de Sant Boi de Llobregat 

 
La Presidència ostentarà un vot de qualitat que dirimirà en cas d’empat. 

 
8.2 L’acord relatiu a l’admissió de nous membres determinarà la nova composició del 
Consell Rector i el nombre de representants dels ens consorciats que els corresponen 
al Consell Rector. 
 
En qualsevol cas es garantirà la representació de totes les entitats consorciades en el 
Consell Rector, respectant la regla de proporcionalitat derivada de l'aportació 
econòmica real i efectiva de cadascuna d'elles en la liquidació del pressupost de 
l'exercici anterior. 
 
Per acord del Consell Rector també es podrà aplicar el sistema de vot ponderat. 
 
8.3. De conformitat amb allò establert a l’art. 10 dels presents Estatuts correspondrà 
al Conseller/a d’Agricultura, Ramaderia, Pesca, Alimentació i Medi Natural, o en 
qualsevol cas al / a la titular del Departament que ostenti les competències en medi 
natural, la designació dels seus representants. Les persones representants dels 
ajuntaments seran nomenades i revocades pels respectius plens municipals i el seu 
nomenament haurà de recaure necessàriament en càrrecs electes. La representació 
d’altres ens consorciats diferents dels anteriors correspondrà al seu òrgan de govern 
competent. 
 
8.4 A més dels seus membres, a les sessions del Consell Rector assisteixen, amb veu 
però sense vot, el/la Gerent, el/la Secretari/a i l’Interventor/a. 

 
8.5 El mandat dels membres del Consorci serà aquell que vingui determinat pel règim 
d’elecció de càrrecs; per tant, els càrrecs es renovaran periòdicament, fruit del 
resultat de les eleccions municipals i autonòmiques, si és el cas, cada quatre anys, i 
així successivament. 
 
Article 9: Competències del Consell Rector 
 
Són atribucions del Consell Rector: 
 
a. Fixar les directrius i criteris generals d’actuació per al compliment dels objectius 

del Consorci. 
b. El nomenament i la destitució del/de la gerent, a proposta del/de la President/a 

del Consorci. 
c. La designació del/de la Secretari/a, l’Interventor/a i el/la Tresorer/a del 

Consorci. 
d. L’aprovació del pressupost i també la seva modificació i liquidació. 
e. L’aprovació dels Comptes Anuals. 
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f. L’aprovació, si s’escau, dels reglaments d’organització i funcionament dels 
diferents àmbits en que s'estructuri l’activitat del Consorci. 

g. La constitució de comissions amb les funcions que es designi específicament. 
h. L’adquisició i alienació de bens i drets del Consorci. 
i. L’aprovació dels contractes patrimonials. 
j. L’aprovació dels contractes de serveis, subministraments i obres que superin el 

15% del pressupost ordinari. 
k. L’aprovació del Programa d’Actuació del Consorci. 
l. L’aprovació de la Memòria Anual de Gestió. 
m. L’admissió de nous membres al Consorci. 
n. La modificació dels presents Estatuts, sense perjudici de la necessitat també 

d’aprovació per part de cadascun dels ens consorciats. 
o. L’aprovació de l’inventari general de béns. 
p. L’aprovació de preus i tarifes per a la prestació de serveis i altres activitats que 

realitzi el Consorci. 
q. La dissolució i la liquidació del Consorci. 
r. L’aprovació de la plantilla de personal i la relació de llocs de treball, així com 

les seves retribucions. 
s. L’aprovació de les operacions de crèdit i de tresoreria i les extraordinàries. 
t. L’acceptació de donacions, deixes i herències a favor del Consorci. 
u. L’exercici d’accions i la interposició de recursos judicials i administratius, així 

com l’exercici de la defensa en els procediments incoats contra el Consorci. 
v. L’aprovació del Reglament de Règim Interior que desplegui aquests Estatuts. 
w. La designació i/o admissió dels ens, organismes i entitats que formaran part del 

Consell de Cooperació. 
x. L’acceptació de la delegació de competències i l’encàrrec de gestió i de funcions 

fetes per altres administracions públiques diferents de les consorciades. 
y. L’aprovació de la delegació d’atribucions pròpies a la resta d’òrgans del 

Consorci. 
 
Article 10: La Presidència 
 
El càrrec de President/a del Consorci correspon al/ a la conseller/a del Departament 
d'Agricultura, Ramaderia, Pesca, Alimentació i Medi Natural; o en el seu cas al/ a la 
titular del Departament que tingui competències en matèria de medi natural. El/la 
president/a serà el/la representant a tots els efectes del Consorci i podrà comparèixer 
sense necessitat de poder previ i especial davant tota classe d’autoritats, tribunals i 
jutjats de qualsevol ordre i jurisdicció, així com davant de tot tipus de persones 
públiques i privades, físiques i jurídiques. El/la President/a ho és també del Consell 
de Cooperació. 
 
Article 11: Funcions del càrrec de President/a del Consorci 
 
L’exercici del càrrec de President/a comporta les següents funcions: 
 
a. Exercir la representació institucional del Consorci, en tots els seus àmbits, sense 

perjudici de les delegacions especials que pugui fer. 
b. Convocar i presidir les sessions del Consell Rector i dirimir els empats amb el vot 

de qualitat. 
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c. Convocar i presidir les sessions del Consell de Cooperació. 
d. Proposar el nomenament i la destitució del/de la Gerent al Consell Rector. 
e. Exercir la direcció superior del personal del Consorci. 
f. Nomenar, contractar, separar i sancionar el personal del Consorci. 
g. Aprovar els contractes de subministrament, obres i serveis fins un import 

equivalent al 15% del pressupost ordinari, sense perjudici d'aquells assignats a la 
Gerència. 

h. Autoritzar, disposar i reconèixer obligacions que no superin individualment el 
15% del recursos ordinaris del pressupost. 

i. Les funcions que expressament li delegui el Consell Rector i aquelles que hagi 
d’exercir en cas d’urgència encomanades al Consell Rector, donant compte de 
laresolució que adopti en la següent reunió del Consell Rector per a la seva 
ratificació. 

 
Article 12: Gerència 
 
12.1 Correspon al/a la Gerent les funcions executives i les competències que 
específicament li encomani el/la President/a o li delegui el Consell Rector. La 
Gerència és l’òrgan d’administració que assumeix la direcció i la coordinació de la 
gestió del Consorci. 
 
12.2 El/la Gerent podrà disposar d’un equip tècnic de gestió, les funcions del qual 
seran executar els acords de govern d’acord amb les directrius del/de la Gerent. 
 
Article 13: Funcions del càrrec de Gerent del Consorci 
 
L’exercici del càrrec de Gerent comporta les següents funcions: 

 
a. Representar administrativament el Consorci i relacionar-se amb les altres 

administracions públiques, institucions, entitats i particulars. 
b. Executar els acords del Consell Rector i de la Presidència del Consorci. 
c. Dirigir, coordinar, organitzar i supervisar els serveis del Consorci. 
d. Elaborar l’avantprojecte de pressupost i el programa anual d'actuacions. 
e. Formular la memòria de la tasca realitzada i els comptes anuals de cada exercici 

econòmic a presentar durant el primer semestre de l’any per a l’aprovació del 
Consell Rector. 

f. Desenvolupar la gestió econòmica i la tramitació dels expedients de despeses i 
d’ingressos, conforme al pressupost aprovat i les seves bases d’execució. 

g. Proposar la plantilla de personal i exercir la gestió ordinària del personal del 
Consorci, signant els contractes de treball i altres actes necessaris per a la gestió 
del personal. 

h. Exercir el comandament funcional del personal del Consorci. 
i. Assistir a les sessions del Consell Rector i del Consell de Cooperació amb veu 

però sense vot. 
j. Preparar la documentació que s’hagi de sotmetre a consideració del/de la 

President/a i del Consell Rector. 
k. Aprovar els contractes qualificats com a menors per raó de la seva quantia, de 

subministrament, obres i serveis amb els imports determinats a cada moment per 
la normativa sobre contractació pública. 
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l. Representar el Consorci quan aquesta representació no sigui assumida 
directament per la Presidència o per algun altre membre del Consell Rector del 
Consorci. 

m. Les altres que el Consell Rector o la Presidència li encarreguin. 
 
 
 
Article 14: Consell de Cooperació 

 
14.1 El Consorci comptarà amb un Consell de Cooperació que es constitueix com a 
òrgan de consulta, participació i informació en les qüestions pròpies de l’àmbit 
d’actuació del Consorci. 
 
14.2 Podran formar part del Consell de Cooperació: 

 
a. Els organismes, entitats i empreses tant del sector públic com privat que 

representin interessos vinculats als espais naturals del delta del Llobregat. 
b. Les entitats cíviques, culturals, professionals, naturalistes i esportives vinculades 

als espais naturals del delta del Llobregat que estiguin degudament legalitzades, 
sol·licitin la seva admissió al Consell de Cooperació i que aquesta sigui admesa. 

c. Universitats i centres de recerca que tinguin com a àmbit d’estudi el delta del 
Llobregat. 

d. Personalitats de reconeguda vàlua o destacades en l’estudi o la defensa del delta 
5del Llobregat que siguin proposades per la Presidència . 

 
Article 15: Funcions del Consell de Cooperació 
 
15.1 Són funcions del Consell de Cooperació: 
 
a. Promoure mesures per coordinar els interessos dels sectors representants amb els 

objectius i les actuacions del Consorci. 
b. Fomentar actuacions d’interès comú entre les entitats i el Consorci. 
c. Plantejar iniciatives, propostes i suggeriments per millorar l’assoliment dels 

objectius del Consorci. 
d. Ser informats periòdicament sobre el funcionament del Consorci. 
e. Emetre informe sobre els assumptes que li siguin sotmesos. 
 
15.2 Les sessions del Consell de Cooperació seran convocades i presidides pel/per la 
President/a del Consorci. 
 
15.3. En el sí del Consell de Cooperació podran formar-se comissions de caràcter 
sectorial i grups de treball específics. 

 
 

CAPÍTOL 3 
Funcionament 
 
Article 16: Funcionament 
 



 

 
17 de 50 

16.1 El règim de sessions i acords del Consorci, i en general el seu funcionament, es 
regula per aquests Estatuts i els acords presos pel Consell Rector. En tot allò no 
previst expressament, s'aplicarà supletòriament la normativa reguladora del 
funcionament dels òrgans col·legiats de la Generalitat de Catalunya. 
 
16.2 Els acords i resolucions del Consorci s'han de publicar o notificar de la manera 
prevista en la legislació aplicable en la matèria, sens perjudici de donar-los, si escau, 
la màxima difusió a través dels mitjans de comunicació social. 
 
Article 17: Règim de sessions 
 
17.1 El Consell Rector farà sessions, com a mínim dues vegades l’any. Es reunirà en 
totes les ocasions en què el/la President/a el convoqui, a iniciativa pròpia o a 
sol·licitud de qualsevol de les entitats consorciades. 
 
17.2 De cada sessió en serà aixecada l’acta corresponent, en la qual es farà constar, 
si s’escau, els vots particulars contraris als acords adoptats i els motius que els 
justifiquen. 
 
17.3 Les convocatòries es faran per escrit amb el corresponent ordre del dia i hauran 
de ser notificades als seus membres amb una antelació mínima de dos dies hàbils; 
sens perjudici de la utilització de mitjans electrònics, sempre i quan es garanteixi la 
plena eficàcia de les comunicacions i es deixi constància de l’efectiva recepció de la 
documentació. 
 
17.4 En els casos d’urgència, la convocatòria es farà almenys amb vint-i-quatre hores 
d’anticipació. En aquest cas, una vegada considerat l’ordre del dia, el Consell Rector 
haurà d’apreciar, per majoria absoluta dels presents, que efectivament hi ha 
urgència. Si no s’aprecia es convocarà sessió segons el que disposa el punt anterior. 
 
17.5 Per iniciar les sessions es considerarà que existeix quòrum en primera 
convocatòria i hi són presents un terç del nombre legal de membres, que mai podrà 
ser inferior a tres. Aquest quòrum s’haurà de mantenir durant tota la sessió. 
 
En tot cas serà necessària per a la vàlida celebració de la sessió l’assistència del/de 
la President/a i el/la Secretari/a o qui legalment els substitueixin. 
 
Article 18: Règim d’adopció d’acords 
 
18.1 Els acords del Consell Rector seran aprovats per majoria simple dels assistents, 
llevat dels supòsits en què aquests Estatuts estableixen un règim diferent. Els empats 
els decidirà el/la President/a que tindrà vot de qualitat en el Consell Rector. 
 
18.2 En el Consell Rector caldrà el vot favorable de la majoria absoluta dels seus 
components per a la validesa dels acords que s’adoptin sobre les matèries següents: 
 

a) Aprovació i modificació dels presents Estatuts. 
b) Aprovació dels reglaments interns de funcionament. 
c) Contractació d’operacions de crèdit. 
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d) Aportacions de caràcter extraordinari o modificacions dels percentatges 
assenyalats per a les aportacions ordinàries. 
e) Integració i separació d’entitats del Consorci. 
f) Dissolució i liquidació del Consorci. 

 
18.3 L’alteració substancial dels Estatuts que impliqui una modificació de la voluntat 
inicial, ha de seguir el mateix procediment que per a la seva aprovació. 
 
18.4 En cas d’impossibilitat d’assistència, els membres del Consell Rector podran 
delegar el seu vot en un altre membre de la mateixa entitat consorciada o del Consell 
Rector. La delegació es podrà fer en una única persona, la qual rebrà en delegació 
tants vots com membres disposi l’entitat al Consell Rector. 
 
Perquè aquesta delegació sigui vàlida, la persona que ostenti la delegació dels vots, 
haurà d’adjuntar un escrit de delegació que contingui el nom, cognoms i DNI de la 
persona que delega el vot; i el nom, cognoms i DNI de la persona en qui delega el vot, 
així com la data del Consell Rector per a la qual es vàlida la delegació. 
 
La delegació de vot només serà vàlida per a una reunió del Consell Rector, essent 
necessari procedir a renovar la delegació per a futures reunions. 
 
Article 19: Recursos 
 
Contra els acords del Consell Rector i resolucions de la Presidència i de la Gerència 
que posen fi a la via administrativa, els/les interessats/des podran, previ recurs en via 
administrativa en els casos que procedeixi, exercir les accions que corresponguin 
davant la jurisdicció contenciosa administrativa competent. 

 
 
CAPÍTOL 4 
Personal 
 
Article 20: Personal del Consorci 
 
El personal al servei del Consorci i les seves retribucions es regirà pel règim jurídic 
de l'Administració pública d'adscripció, és a dir, de la Generalitat de Catalunya. 
 
Article 21: Secretaria, Intervenció i Tresoreria 
 
21.1 El Consorci estarà assistit per una Secretaria, una Intervenció i, si escau, una 
Tresoreria. Podran actuar com a Secretari/a, Interventor/a i Tresorer/a del Consorci 
els/les funcionaris/es d’habilitació nacional designats/des pel Consell Rector entre 
els/les que ho siguin dels ens locals que en formen part. 
 
21.2 Cas que es produeixi el cessament de les persones titulars nomenades en els 
esmentats llocs de treball, els càrrecs quedaran ocupats automàticament per la 
persona designada per l’ajuntament per ocupar qualsevol d’ells, i es donarà compte 
al Consell Rector en la primera sessió que tingui lloc. 
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CAPÍTOL 5 
Règim econòmic i financer 
 
Article 22: Règim econòmic i financer 
El Consorci romandrà subjecte al règim de pressupostació, comptabilitat i control de 
l'Administració pública d'adscripció, és a dir, de la Generalitat de Catalunya, sense 
perjudici de la subjecció a allò previst a la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d'abril, 
d'estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera. 
 
En tot cas, es portarà a terme una auditoria dels comptes anuals que serà 
responsabilitat de l'òrgan de control de la Generalitat de Catalunya. 
 
El Consorci formarà part del pressupost i compte general de la Generalitat de 
Catalunya. 
 
Article 23: Recursos del Consorci 
 
Per a la realització dels seus objectius, el Consorci disposarà dels recursos següents: 
 
a. Aportacions periòdiques i derrames de les administracions integrades al 

Consorci, en la quantitat i forma que siguin convingudes. 
b. Subvencions i donatius, tant de la Unió Europea, de l’Estat, de la Generalitat, de 

les corporacions municipals, d’altres administracions públiques, d’entitats o de 
particulars. 

c. Productes del seu patrimoni, de rendiments d’explotacions i de prestació de 
serveis. 

d. Operacions de crèdit. 
e. Qualsevol que pugui correspondre-li d’acord amb els Estatuts i les lleis. 
 

 
Article 24: Pressupost 
 
El Consorci elaborarà un pressupost anual que constituirà l’expressió xifrada, 
conjunta i sistemàtica de les obligacions que, com a màxim, pot reconèixer i dels drets 
que prevegi liquidar durant l’exercici. El pressupost s'elaborarà i aprovarà seguint 
l'estructura i normativa reguladora dels pressupostos de la Generalitat, és a dir 
d’acord amb les instruccions i normes per a l'elaboració del Pressupost de la 
Generalitat que estableixi el Departament corresponent de la Generalitat de 
Catalunya, a l'actualitat el Departament d’Economia i Coneixement. En qualsevol cas 
s'atendrà al Decret legislatiu 3/2002, de 24 de desembre, pel qual s'aprova el Text 
refós de la Llei de finances públiques de Catalunya. 
 
Article 25: Règim de les aportacions ordinàries 
 
25.1 Totes les aportacions ordinàries es fixaran al pressupost anual i seran aprovades 
pel Consell Rector. Les aportacions dels ens consorciats han de ser suficients per 
cobrir les despeses i les adquisicions patrimonials necessàries per al compliment dels 
objectius del Consorci. 
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25.2 Les aportacions seran de tres tipus: 
 
a. Les que s’estableixin per al seu funcionament ordinari. La quota d’accés que li 

correspon a cada ens consorciat municipal serà la que resulti del càlcul de 
proporcionalitat de la població de dret, del pressupost ordinari de l’ens 
consorciat i de la superfície municipal declarada espai protegit. 

b. Les aportacions relatives a temes específics. 
c. Les derrames finalistes per a despeses extraordinàries o imprevistes. 
 
Article 26: Règim d’aportacions extraordinàries 
 
26.1 Els acords del Consorci que suposin aportacions de caràcter extraordinari per 
part dels ens consorciats o modificació dels percentatges assenyalats per a les 
aportacions ordinàries han de ser ratificats pel Consell Rector del Consorci i adoptats 
per majoria absoluta dels seus components, tal i com assenyala l’art. 18.2 dels 
presents Estatuts. 
 
26.2 L’adscripció de personal o de béns al Consorci per part d’una entitat membre, 
podrà compensar-ne de l’aportació dinerària. 
 
Article 27: Patrimoni i contractació 
 
27.1 El Consorci podrà tenir patrimoni propi afectat pels fins específics pels quals 
s’ha constituït i comprendrà els béns, les instal·lacions, i els objectes adscrits al 
Consorci al moment de la seva constitució i els que adquireixi en el seu futur. 
 
27.2 El patrimoni del Consorci quedarà reflectit en l'inventari corresponent, que 
revisarà i aprovarà el Consell Rector. 
 
27.3 Els béns de domini públic i els patrimonials que els ens associats adscriguin al 
Consorci per al compliment dels fins d’aquest, conserven la qualificació originària. 
 
27.4 El Consorci té sobre les obres, els béns i les instal·lacions cedides pels seus 
membres unes facultats de disposició limitades a les finalitats estatutàries. 
 
27.5 La contractació de béns i serveis està sotmesa a les normes que regulen la 
contractació de les administracions públiques, i en especial pel Reial Decret 
Legislatiu 3/2011, de 14 de novembre, pel qual s'aprova el text refós de la Llei de 
Contractes del Sector Públic (TRLLCSP), el Reial Decret 817/2009, de 8 de maig, pel 
qual es desenvolupa parcialment la Llei 30/2007, de 30 d'octubre, de Contractes del 
Sector Públic, i el Reial Decret 1098/2001, de 12 d’octubre, pel qual s’aprova el 
Reglament General de la Llei de Contractes de les Administracions Públiques. Amb 
caràcter supletori es regirà per les restants normes de Dret Administratiu, i en defecte 
d'aquest últim, per les normes del Dret Privat. 

 
CAPÍTOL 6 
Modificació dels Estatuts. Separació, dissolució i liquidació del Consorci 
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Article 28: Modificació dels Estatuts 
 
L’alteració substancial dels Estatuts que impliqui una modificació de la voluntat 
inicial, ha de seguir el mateix procediment que per a la seva aprovació. 
 
Article 29: Separació 
 
La separació del Consorci d’alguns dels seus membres, a petició de la part 
interessada, podrà realitzar-se amb un avís previ de sis mesos, sempre que no siguin 
perjudicats els interessos generals que el Consorci representa, que la institució que 
se’n separa estigui al corrent dels seus compromisos anteriors i garanteixi la 
liquidació de les seves obligacions pendents i aprovades fins al moment de la 
separació. 
 
Article 30: Dissolució 
 
El Consorci es dissoldrà per: 
 
a. Incompliment de l’objecte. 
b. Acord per majoria absoluta dels membres que l’integren. 
c. Acord per majoria absoluta quan sigui inviable la continuació amb els membres 

restants. 
d. Impossibilitat legal o material d’acompliment de les finalitats del Consorci. 
e. Transformació del Consorci en una altra entitat, per acord de la majoria absoluta 

dels seus membres. 
 
Article 32: Liquidació 
 
L’acord del Consell Rector sobre la dissolució del Consorci haurà de ser ratificada 
pels òrgans competents dels seus membres i especificarà la forma de liquidar l’actiu i 
el passiu i de revertir les obres o instal·lacions a les administracions consorciades, 
basant-se en la ponderació dels criteris de preservació de l’interès públic i d’equitat 
respecte a les aportacions que hagi efectuat cada ens consorciat al llarg de la duració 
del Consorci. 

 
 
DISPOSICIÓ ADDICIONAL I  
 
En base a l’article 27.3 d’aquests Estatuts, la Generalitat de Catalunya mitjançant el 
Departament d’Agricultura, Ramaderia, Pesca, Alimentació i Medi Natural cedeix al 
Consorci el dret d’ús de les finques del Remolar-Filipines. 
 
Les finques objecte d’aquesta cessió ocupen un total de 63,52 hectàrees i són les 
següents: 

- Finca registral núm. 24.256 de Viladecans 
- Finca registral núm. 26.148 de Viladecans 
- Finca registral núm. 5040 de Viladecans 
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Aquesta cessió d’ús es perdrà en cas que es produeixi la dissolució del Consorci, la 
sortida del Departament corresponent de la Generalitat o en cas que el Consorci no 
compleixi amb els objectius de gestió i conservació previstos en aquests Estatuts. En 
aquests casos, les finques revertiran automàticament de ple dret al Patrimoni de la 
Generalitat de Catalunya. 
 
El Consorci es farà càrrec de totes les despeses, tant les de caràcter ordinari com 
extraordinari, que es derivin de l’ús de la finca cedida, exonerant la Generalitat de 
Catalunya de dites obligacions. Expressament seran a càrrec del Consorci cessionari 
les despeses de funcionament i conservació, així com els tributs que gravin la finca 
objecte de la cessió d’ús i de les activitats que es derivin de la cessió pròpiament dita. 
 
Totes les obres i instal·lacions que es realitzin, han de ser prèviament autoritzades pel 
Departament amb competències en la matèria, a l'actualitat el Departament 
d’Agricultura, Ramaderia, Pesca, Alimentació i Medi Natural de la Generalitat de 
Catalunya essent, les mateixes, a compte i càrrec del Consorci. 

 
Segon.- Donar trasllat a la Generalitat de Catalunya, a l'Ajuntament del Prat de 
Llobregat, a l'Ajuntament de Viladecans, a l'Ajuntament de Gavà i a l'Ajuntament de 
Sant Boi de Llobregat, com ens consorciats integrants del Consorci dels espais 
naturals del Delta del Llobregat, del present acord de modificació del Estatuts, 
d’acord amb el text que s’acompanya, per tal que sigui ratificada pels respectius 
òrgans de govern i acordada amb les mateixes formalitats que per a l'aprovació. 
 
Tercer.- Assumir als efectes de simplicitat i seguretat jurídica el fet de sotmetre a 
informació publica els acords i proposta de modificació dels Estatuts, pel termini de 
trenta dies, mitjançant anuncis en el BOP, en el DOGC i als taulers d'anuncis 
corresponents. 
 
Quart.- Establir que, transcorregut el període d’informació pública sense que s'hagin 
presentat reclamacions o al·legacions, aquest acord i el text modificat dels Estatuts 
del Consorci s’entendran definitivament aprovats. 
 
Cinquè.- Facultar la gerent per dictar les disposicions complementàries i oportunes 
per a la deguda efectivitat dels presents acords i en relació a l'adequada inscripció 
registral del Consorci, conforme l'adscripció establerta estatutàriament.» 
 

Per tot això, la tinent d’alcalde i presidenta de l’Àmbit de Presidència, Serveis Generals i 
Promoció Econòmica, sotmet a l'aprovació del Ple, previ dictamen de la Comissió 
Informativa, la proposta d'acord següent: 
 
Primer .- Aprovar la modificació dels Estatuts del Consorci per a la protecció i la gestió dels 
espais naturals del delta del Llobregat, acordada pel Consell Rector d'aquest Consorci en 
sessió de 9 de desembre de 2014, en els termes exposats anteriorment. 
 
Segon.- Donar trasllat d'aquest acord al Consorci per a la Protecció i la Gestió dels Espais 
Naturals del Delta del Llobregat (Av. Onze de setembre, 73-75 del Prat de Llobregat, 08820, 
per al seu coneixement i efectes escaients. 
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L’acord va ser adoptat per disset (17) vots a favor (9 PSC, 4 PP, 2 ICV-EUiA i 2 ERC-EV-
IxG), cap en contra i quatre (4) abstencions (3 CiU i 1 C’s), donant-se per tant el vot favorable 
de la majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació 
presents –en aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 
47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 
del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal 
i de règim local de Catalunya. 
 
 
5 - INICIAR ELS TRÀMITS PER A L’ADJUDICACIÓ, MITJAN ÇANT CONCURS 
PÚBLIC, PER A LA CONSTITUCIÓ D'UN DRET DE SUPERFÍCI E SOBRE UNA 
PART D'UNA PARCEL·LA SITUADA AL C/ COMERÇ S/N DINS DE L'ÀREA 
COMERCIAL BARNASUD DE GAVÀ, PER A L’EXPLOTACIÓ D'UN A ESTACIÓ 
DE SERVEI AMB L'ACTIVITAT COMPLEMENTÀRIA DE BAR-RES TAURANT O 
RENTADA DE VEHICLES  
 
ANTECEDENTS: 
 
L'empresa “SARAS ENERGÍA, SA”, titular d'un dret de superfície atorgat per l'Ajuntament 
de Gavà en sessió Plenària de 5 de maig de 1994, situat al c/ Comerç s/n, Sector "Les Parets", 
Illa B, finca nº 3, dins de l'Àrea Comercial Barnasud de Gavà, per a la construcció, gestió i 
explotació d'una estació de servei per compte i risc de l'adjudicatari, per un termini de trenta 
anys, que finalitzava el dia 27 de juliol de 2024, elevat a escriptura pública davant el Notari de 
Gavà Sr. Alberto Garbayo Estefanía el dia 27 de juliol de 1994, amb el núm. 1160 del seu 
Protocol, va sol·licitar a aquest Ajuntament la possibilitat de resoldre per mutu acord el 
contracte realment existent, per ser l'explotació del seu negoci absolutament deficitari, 
circumstància que va justificar mitjançant l'aportació de tota una sèrie de documentació 
comptable i econòmica per part de dita empresa.  
 
Per aquest motiu es va iniciar l'expedient administratiu de resolució del present contracte de 
mutu acord entre la citada empresa i l'Ajuntament de Gavà, que un cop realitzats els tràmits 
previstos legalment, va finalitzar amb l'acord Plenari municipal de data 25 de setembre de 
2014, mitjançant sessió ordinària, que en la seva part dispositiva es va acordar, en concret en 
els seus dos punts el següent: 
 

«PRIMER.- ACCEPTAR la sol·licitud de data 17 de juny de 2014, amb les obligacions i 
compromisos que es contenen en dita sol·licitud, formulada per l'entitat “SARAS 
ENERGIA, SAU”, amb NIF a-80503105, domiciliada a Madrid (CP 28020), Pz. Carlos 
Trías Bertrán 4, en el sentit de tenir per resolt el Dret de Superfície atorgat per aquest 
Ajuntament a dita entitat en sessió Plenària de 5 de maig de 1994, per un termini de 
trenta anys que finia el 27 de juliol de 2024, per a la construcció, gestió i explotació 
d'una estació de servei, per compte i risc de l'adjudicatari.   
  
SEGON.-  ACORDAR, en conseqüència, i de mutu acord, la resolució de l'esmentat 
Dret de Superfície,  en atenció al fet que concorren en aquest supòsit els requisits de 
l'interès públic (en la mesura en què aquest no demana la permanència del contracte 
quan ha esdevingut inviable des de la perspectiva econòmic-financera no imputable en 
aquest cas al superficiari) el caràcter no culpable de l'incompliment del contractista, i 
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l'acord assolit amb aquest no és contrari a l'interès públic, a l'ordenament jurídic ni als 
principis de bona administració (art 25.1 TRLCSP).» 
 

Com a conseqüència l'explotació de l'activitat objecte d'aquest dret de superfície es troba a 
data d'avui sense funcionament.  
 
Per aquesta raó procedeix iniciar un expedient administratiu de contractació pública a fi 
d'iniciar els tràmits d'adjudicació d'aquest dret de superfície per a l'explotació de l'activitat 
d'Estació de Servei amb l'activitat complementària de Bar-restaurant o instal·lació per rentada 
de vehicles, per compte i risc de l’adjudicatari. 
 
Val a dir que la naturalesa jurídica del contracte administratiu que es pretén adjudicar és 
privada en virtut de l'article 4.1.q) del Reial Decret Legislatiu 3/2011, de 14 de novembre, pel 
qual s’aprova el text refós de la Llei de contractes del sector públic (TRLCSP), si bé en relació 
a la preparació i adjudicació del present contracte s'estarà el que estableix el citat TRLCSP. 
 
Atès que en l’expedient administratiu consta el Plec de Clàusules jurídiques, econòmiques i 
administratives pel qual es regirà el dret de superfície que es pretén adjudicar objecte del 
present acord. 
 
Atès que en l’expedient administratiu consta l'informe econòmic justificatiu dels cànons 
econòmics previstos que l'adjudicatari haurà de satisfer a l'Ajuntament, com a contraprestació 
de l'explotació de l'activitat d'Estació de Servei i de l'activitat complementària de Bar-
restaurant o instal· lació per rentada de vehicles.  
 
Atès que en l’expedient administratiu consta l’informe jurídic del secretari general i de 
l’interventor de l’Ajuntament de Gavà. 
 
Atès que l’adopció del present acord es competència del Ple municipal en virtut del que 
estableix la Disposició Addicional Segona del TRLCSP. 
 
Per tot això la tinenta d’alcalde presidenta de l’àmbit de Presidència, Serveis Generals i 
Promoció Econòmica realitza la següent proposta: 
 
PRIMER .- Iniciar i tramitar l’expedient administratiu per a l'adjudicació, mitjançant un 
procediment obert i concurs públic, d'un dret de superfície sobre una part d'una 
parcel·la amb superfície de 2.469,49 m2 aprox. situada al c/ Comerç s/n, dins de l'Àrea 
comercial Barnasud de Gavà, per a l'explotació d'una estació de servei amb l'activitat 
complementària de bar-restaurant o rentada de vehicles, d’acord amb el procediment de 
licitació i el règim jurídic establert en el Plec de Clàusules jurídiques, econòmiques i 
administratives que consta en l'expedient. 
 
SEGON.- Aprovar el Plec de Clàusules jurídiques, econòmiques i administratives que 
haurà de regir pel dret de superfície. La documentació obrant en l'expedient administratiu i 
el plecs de clàusules quedaran exposats al públic (en la Secretaria General de l'Ajuntament, 
en hores d'atenció al públic) a l'objecte que, durant el termini dels 30 dies hàbils següents al 
de publicació del corresponent anunci en l’apartat anomenat “PERFIL del CONTRACTANT” 
de la pàgina web d’aquest Ajuntament i al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona, 
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puguin presentar-se reclamacions i al· legacions, les quals seran resoltes per aquest mateix 
òrgan municipal. 
 
TERCER.- Anunciar, al mateix temps, la iniciació dels tràmits per a l'adjudicació del dret de 
superfície, la qual, a la vista de les reclamacions i al· legacions, si n'hi haguessin, s'ajornaria si 
fos necessari. 
 
QUART. – Facultar, indistintament, a l'Alcaldessa i a la tinenta d’alcalde presidenta de 
l’Àmbit de Presidència, Serveis Generals i Promoció Econòmica, per a la resolució i signatura 
dels documents que siguin necessaris per a l’execució dels present acord. 
 
L’acord va ser adoptat per quinze (15) vots a favor (9 PSC, 4 PP i 2 ICV-EUiA), cinc (5) en 
contra (3 CiU i 2 ERC-EV-IxG), i l’abstenció de C’s, donant-se per tant el vot favorable de la 
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en 
aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la 
Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

---------- 
 

Un cop feta l’exposició del punt per part de la tinenta d’alcalde, sra. Apolonia 
Herrera, va prendre la paraula el sr. Miquel-Ángel Ibáñez, regidor del grup 
municipal de C’s, per  dir que, d’una banda, estaven d’acord amb el que podria 
ser una nova font d’ingressos per a l’ajuntament, però d’altra, trobaven que el fet 
de que l’activitat complementària a desenvolupar tingués un rendiment econòmic 
tan dispar per l’adjudicatari, ja que o bé es podia fer un bar o bé una activitat de  
rentat de vehicles, incidia en el cànon així com en els llocs de treball potencials. 
Per aquesta qüestió va anunciar que faria un vot d’abstenció.  
 
 
Seguidament, el sr. Sergio Engli, regidor del PP, va dir que tot i que votarien a 
favor pel fet de que la concessió podria reportar uns ingressos a l’ajuntament, el 
cert és que no estaven d’acord amb els criteris tècnics emprats a l’hora de definir 
el cànon a pagar per l’empresa licitadora. 
 
 
Novament, va intervenir la sra. Herrera, per respondre que s’havia ampliat el 
ventall per tal de donar l’oportunitat a altres activitats, com era la de la 
restauració, i així tractar d’evitar que quedés deserta la concessió.  D’altra banda, 
va dir que d’acord amb l’anterior adjudicació i amb l’estudi econòmic, 
l’estructura era pràcticament la mateixa. 
 
 

6 - CESSIÓ FINQUES REGISTRALS 36.012 I 36.016 A LA GENERALITAT DE 
CATALUNYA PER L'IES BRUGUERS  
 
Antecedents 
 



 

 
26 de 50 

1. L'Ajuntament de Gavà es propietari de la finca registral 36.012 (Inscrita la registre de 
la propietat de Gavà al tom 1373, llibre 979 i foli 194) de 362 m2 de superfície i de la 
finca registral 36.016 (Inscrita al Registre de la Propietat de Gavà al tom 1373, llibre 
979, foli 220) de 1.303 m2 de superfície, ubicades al costat sud de l'Institut d'Educació 
Secundària Bruguers. Aquestes finques consten a l'inventari municipal de bens 
immobles, amb caràcter patrimonial. 

2. Per Decret de l'Alcaldia de 23 de desembre de 2014, en aplicació de l'article 49.2 del 
Decret 336/1988 de 17 d'octubre, Reglament del Patrimoni dels Ens Locals, s'ha 
incoat expedient per a la cessió gratuïta en propietat a la Generalitat de Catalunya de 
les finques, a fi i efectes de regularitzar al Registre de la Propietat la finca on s'ubica 
l'IES Bruguers, sense minvar la superfície que ocupa. 

3. Per part del tinent d'alcalde de l'àmbit de Governació, Via Pública, Urbanisme, Medi 
Ambient i Sostenibilitat, s'ha redactat una memòria justificativa de la conveniència i 
oportunitat per acordar la cessió de les esmentades finques,  

4. L'expedient administratiu de la cessió s'ha sotmès a informació pública durant 30 dies 
mitjançant la publicació d'anunci a BOPB de 29 de gener de 2015, sense que s'hagi 
produït al· legacions. 

5. Pel secretari general s'ha emès el preceptiu informe, atès que l'acord de cessió s'ha 
prendre per majoria absoluta del nombre legal de membres de la Corporació. 

6. D’aquest acord i de l’expedient administratiu s’ha donat compte a la Direcció General 
d'Administració Local del Departament de Governació i Relacions Institucionals de la 
Generalitat de Catalunya, en aplicació de l’article 49.3 del Decret 336/1988, de 17 
d’octubre, Reglament de Patrimoni dels Ens Locals, mitjançant escrit amb RE núm. 
14.873 de 15 de setembre. 

 
Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Governació, Via Pública, Urbanisme, 
Medi Ambient i Sostenibilitat, sotmet a l'aprovació del Ple, previ dictamen de la Comissió 
Informativa, la proposta d'acord següent: 
 
Primer .- Cedir gratuïtament i en propietat, a la Generalitat de Catalunya els béns immobles 
patrimonials que tot seguit es descriuen: 
 

a) URBANA: Porció de terreny ubicat al terme municipal de forma sensiblement 
rectangular de mil tres-cents tres metres quadrats (1.303 m²), llinda: Nord amb la 
Generalitat de Catalunya, Institut d'Educació Secundària Bruguers; Sud, amb part de 
la Plaça Catalunya, part amb l'Ajuntament de Gavà; Est amb l'Ajuntament de Gavà, 
terreny destinat a Mercat municipal, i Oest: amb carrer Jaume I” 

 
Consta inscrita al Registre de la Propietat de Gavà, Inscripció 1ª, tom 1373, llibre 979, 
foli 220, finca 36016. En aquesta finca no existeix cap construcció. 
 
b) PORCIÓ DE TERRENY ubicat al terme municipal de Gavà, de forma sensiblement 
rectangular de tres-cents seixanta-vuit metres quadrats (368 m²). Llinda, al Nord, part 
amb la Rambla Pompeu Fabra i part amb l'Ajuntament de Gavà; Sud, amb la 
Generalitat de Catalunya, Institut d'Ensenyament Secundari Bruguers; Est amb 
l'Ajuntament de Gavà, i Oest, amb la Generalitat de Catalunya, Institut 
d'Ensenyament Secundari Bruguers. 
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Consta inscrita al Registre de la Propietat de Gavà, Inscripció 1ª, tom 1373, llibre 979, 
foli 194, finca 36012. En aquesta finca no existeix cap construcció. 
 

Segon.- Les finques objecte de cessió s’han de destinar a l'Institut d'Ensenyament 
Secundari Bruguers, a aquests efectes, si les finques cedides no es destinen a la finalitat 
esmentada en el termini de 5 anys o deixen de destinar-se a dita finalitat dins dels 30 anys 
següents, el bé objecte de cessió revertirà automàticament de ple dret a favor de l’Ajuntament 
cedent, en els termes que resulten de l’article 50 del Decret 336/2988, de 17 d’octubre, pel 
qual s’aprova el Reglament del Patrimoni dels ens locals (DOGC núm. 1076, de 2/12/1988). 
 
Tercer.- Facultar el Sr/a alcalde/ssa de l’Ajuntament de Gavà per dur a terme els actes i 
signar els documents que siguin necessaris per a l’efectivitat del que es disposa en el present 
acord. 
 
Quart.- Notificar  aquest acord a la Direcció General de Centres Públics, Via Augusta, 202-
206 de Barcelona (08021). 
 

---------- 
 

El sr. Ramon Castellano, regidor del grup municipal de CiU, va anunciar que 
votarien a favor de l’aprovació de l’acord perquè calia el desplegament de les 
obres que afecten al mercat  de Gavà atès que suposaven un benefici per a la 
ciutat, així com una millora del desenvolupament de l’Institut d’educació 
secundària “Bruguers”. També va recordar que la Generalitat també reconeixia la 
importància del projecte i, en aquest sentit, havia proposat una inversió de prop 
de mig milió d’euros amb la finalitat de que en els propers exercicis es poguessin 
atendre les necessitats de la ciutat. 
 
 
Per part del grup municipal del PP, el regidor sr. Sergio Engli, digué que estaven 
força preocupats pel moviment que s’estaven fent amb els terrenys, en concret, 
pel fet de que uns no s’haguessin lliurat a qui pertocava, que altres no estiguessin 
inscrits, que n’hi hagués de mal plantejats, etc.. En definitiva, aquesta situació els 
hi creava dubtes amb la qüestió del Patrimoni del Sòl i Habitatge. 
 
 
Per la seva banda, el sr. José Obispo, tinent d’alcalde, va precisar que a l’Institut 
Bruguers tan sols s’havia fet manteniment i que amb l’aprovació de la cessió dels 
terrenys s’esperava que la Generalitat consignés pressupostàriament i alhora 
executés les obres del nou Institut Bruguers, demanant als grup municipals de 
CiU i ERC, socis de govern, que fessin tota la pressió necessària per tal que 
aquest nou equipament fos una realitat.   
 
 
Va tornar a intervenir el sr. Castellano per matisar que els grups de CiU i ERC al 
Parlament no eren socis de govern sinó que tenien un suport parlamentari. 
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7 - ENCOMANAMENT DE GESTIÓ A PRESEC, S.A. 
 
Antecedents 
 
1- L'Ajuntament de Gavà, mitjançant Decret núm. DE2263/2014 de 13 d'octubre de 2014, de 
la Tinenta d'alcalde presidenta de l'Àmbit de Presidència, Serveis Generals i Promoció 
Econòmica, va aprovar sol·licitar la subvenció al Servei d'Ocupació de Catalunya, del 
Departament d'Empresa i Ocupació de la Generalitat de Catalunya publicada al DOGC en data 
25 de juliol de 2014, l'Ordre EMO/225/2014, de 22 de juliol, per la qual s'estableixen les bases 
reguladores de les subvencions destinades al Programa de suport als territoris amb majors 
necessitats de reequilibri territorial i social: projecte Treball als Barris i s'obre la convocatòria 
per a l'any 2014. 
 
2- En Resolució de 10 de desembre de 2014 el Servei d'Ocupació de Catalunya atorga una 
subvenció de 94,007,80 euros destinats a finançar els següents programes: 
 

• Programa 5: Programes d'experienciació laboral 
o 5.1 Actuacions ocupacionals 
 

Nom del programa Cost total 
del programa 

Subvenció 
sol·licitada Atorgat  

Actuacions de prevenció i 
manteniment forestal i de jardineria 
a l’entorn de la Serra de les Ferreres 

64.118,19 € 42.288,04 € 42.288,04 € 

Monitoratge i acompanyament a 
infants amb dificultats específiques 
amb dificultats específiques 

25.544,39 € 21.688,90 € 21.688,90 € 

 
o 5.2 Actuacions professionals 
 

Nom del programa Cost total 
del programa 

Subvenció 
sol·licitada Atorgat  

Dinamització social, laboral i 
formativa als barris  

33.148,09 € 30.030,86 € 30.030,86 € 

 
 
3- En Resolució DE0140/2015 del 22 de gener de 2015 l'Ajuntament de Gavà va acceptar la 
esmentada subvenció. 
 
4- Per al desenvolupament del Programa atorgat “Actuacions de prevenció i manteniment 
forestal i de jardineria a l’entorn de la Serra de les Ferreres” es durà a terme la contractació de 
5 persones (1 cap de colla i 4 peons). Les tasques a desenvolupar són: 

• Realització operacions auxiliars per al manteniment de zones verdes, forestals i vorals 
de camins. 

• Col·laboració en les operacions de restauració, manteniment, ordenació i defensa dels 
recursos naturals. 



 

 
29 de 50 

• Actuacions específiques: 
o Tall d’arbres caiguts que travessen la sendera 
o Tall de branques d’arbres caiguts a la sendera i propers 
o Arreplegadís de les branques fins al punt de centralització 
o Desbrossament del pas de la sendera 

• Actuacions preventives: 
o Tenir especial cura en no afectar especies vegetals de les que es des conegui el 

seu valor mediambietal 
o Evitar el desbrossament massiu 

 
Atès que part d’aquestes tasques, són gestionades per l'Ajuntament a través de l'empresa 
municipal Presec SA, la tinenta d’alcalde i presidenta de l’Àmbit de Presidència, Serveis 
Generals i Promoció Econòmica, sotmet a l’aprovació de la Comissió Informativa de l’Àmbit 
de Presidència, Serveis Generals i Promoció Econòmica, la proposta d’acord que més 
endavant es transcriu: 
 
Primer. Encomanar a l'empresa municipal Prestació de Serveis al Ciutadà, SA. (PRESEC, 
SA.) d'acord amb l'article 15 de la Llei 30/1992, el seguiment diari de l’equip de treball, així 
com garantir la existència i manteniment del material, equipament i mesures de seguretat i 
transport necessàries per al desenvolupament de les tasques encarregades. 
 
Segon. Transferir a l'empresa municipal Prestació de Serveis al Ciutadà, SA. (PRESEC, SA.), 
amb NIF A58420985, l'import de 15.775,00€. Aquesta despesa forma part de l’aportació de 
fons propis de l’Ajuntament de Gavà al projecte, a càrrec de l’aplicació pressupostària 25215 
2419T 440000015. 
 
L’acord va ser adoptat per disset (18) vots a favor (9 PSC, 4 PP, 2 ICV-EUiA, 2 ERC-EV-IxG 
i 1 C’s), cap en contra i tres (3) abstencions (CiU), donant-se per tant el vot favorable de la 
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en 
aquest moment– a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la 
Ley 7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

---------- 
 

Un cop feta l’exposició del punt per part de la tinenta d’alcalde, sra. Apolonia 
Herrera, va prendre la paraula el sr. Miguel Ángel Ibáñez, regidor del grup 
municipal de C’s, qui va dir que entenia que l’empresa més adient per fer el 
seguiment diari de l’equip de treball d’actuació era PRESEC, SA, i, per tant, era 
lògic que se li fes una transferència per les despeses que es poguessin ocasionar 
per aquesta supervisió. No obstant, el que no trobava bé era el fet de que els 
contractes s’haguessin preparat directament des de PRESEC, SA, i no des de 
l’ajuntament con en anteriors ocasions. Va acabar avançant que votaria a favor. 
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PART DEDICADA AL CONTROL I FISCALITZACIÓ  
DELS ÒRGANS DE GOVERN 

 
 
 
8 - DONAR COMPTE RELACIÓ DE DECRETS  
 
Donar compte de la relació de decrets dictats entre el 19 de febrer i el 18 de març de 2015. 
 
 

PRECS I PREGUNTES 
 
 
En el torn de Precs i Preguntes, la sra. alcaldessa va procedir directament a donar compte i 
contestar els precs o preguntes que, prèviament i per escrit presentat amb més de vint-i-quatre 
hores d’antelació, havien estat formulades pels diferents regidors o grups amb municipals. Tot 
seguit es reflecteix a l’acta el contingut de les interpel· lacions formulades i de les 
corresponents respostes. 
 
El primer Grup municipal a qui la sra. alcaldessa va donar la paraula per començar a formular 
els precs o preguntes prèviament anunciats per escrit, va ser el del PP.  
 
Efectivament, el regidor d'aquest grup, sr. Sergi Engli, atès --va dir--  que el proper diumenge 
29 de març, passarà per la nostra ciutat la Volta Ciclista a Catalunya 2015. Es tracta d’una 
volta amb més de 100 anys d’història que va començar el 6 de gener de 1.911, una de les més 
antigues del món des de la que es va donar un missatge de modernitat i cosmopolitisme a la 
resta del país tal i com podem llegir a la mateixa web de la Volta. No és la primera vegada que 
una prova ciclista passa per Gavà i recordem la manca d’implicació municipal durant la Vuelta 
2013 durant la qual el Grup Popular va criticar en aquest Plenari que l’Ajuntament es limités a 
publicar la notícia al diari i TV digital del dia només per a informar de les modificacions en el 
trànsit i els trajectes dels autobusos de la ciutat, no aprofitant per donar projecció a la ciutat. 
Va formular un prec en el sentit de que l’equip de govern s’informi a la ciutadania del pas de 
la Volta Ciclista a Catalunya per Gavà el proper 29 de març, convidant-la a presenciar-la tot 
aprofitant aquest esdeveniment per fer una projecció de la nostra ciutat a més de les actuacions 
protocol· làries de mobilitat i seguretat que es segueixen per esdeveniments similars. 
 
El sr. Miquel-Àngel Díaz, regidor, va dir que l’equip de govern atén el seu prec i donarà 
difusió de l’esdeveniment a través dels mitjans de comunicació locals. De fet ja s’ha començat 
a fer aquesta difusió. 
 
 
Seguidament, va intervenir la sra. Mónica Parés, regidora del PP, per exposar que el Segell 
Turisme de Família és un distintiu de la Federació Espanyola de Famílies Nombroses que 
pretén donar a conèixer pobles, ciutats o indrets del territori des de una concepció familiar. 
Entre els espais emblemàtics de Gavà trobem el Parc Arqueològic i la platja com espais que 
podrien obtenir l’esmentat Segell. Es per tot l’exposat que va formular el següent prec: Que el 
Govern Municipal iniciï els  tràmits pertinents davant la Federació Espanyola de Famílies 



 

 
31 de 50 

Nombroses per tal de que espais de la ciutat com Parc Arqueològic i la platja de Gavà 
obtinguin el Segell Turisme de Família. 
 
Com ja sap --respongué la sra. Apolonia Herrera, tinenta d’alcalde—Gavà forma part del 
Consorci de Turisme del Baix Llobregat i des del qual una de les línies de treball prioritària és 
la del turisme familiar ja que som una destinació ideal per fer escapades en família al costat de 
Barcelona. Les propostes son molt amplies i variades i passen per descobrir coves, mines 
prehistòriques, termes romanes, l'obre més autèntica de Gaudí, el nostre refugi antiaeri, espais 
naturals únics, gaudir de les nostres platges i moltes altres activitats divertides. A més d'una 
completa oferta de restauració i allotjament específicament adaptada a les necessitats dels més 
petits de la casa i un calendari d'activitats, festes i teatres infantils durant tot l'any. Aquestes 
activitats poden tenir unes avantatges importants a través dels «cupons amb descomptes per a 
famílies» que es publiciten tant a la web del consorci, com a la dels ajuntament. A dia d'avui, 
l'oferta consisteix en dues entrades a preu d'una, visites guiades gratuïtes o descomptes en preus 
sense alguns dels avantatges que s'ofereixen per visita fins a deu propostes i itineraris turístics, 
entre ells una visita al Parc Arqueològic Mines de Gavà. Des de l'equip de govern donarem 
trasllat al consorci de turisme del Baix Llobregat del seu prec per tal d'iniciar converses amb la 
Federació Espanyola de Famílies Nombroses. 
 
 
En un nou prec, també a càrrec de la sra. Parés, recordà que durant els mesos d’estiu la nostra 
ciutat es converteix en un centre d’atracció de visitants especialment al litoral. Gavà ha de 
seguir avançant per tal d’oferir una platja de qualitat per tal d’assimilar-nos a altres municipis 
costaners. Ateses les queixes rebudes per aquest Grup davant la manca de serveis que 
considerem bàsics a més del ja reclamats reiteradament de neteja, seguretat i millora de la 
mobilitat. Per tot l’exposat va formular el següent prec: Que el Govern Municipal garanteixi el 
servei de wifi al llarg de tota la platja de Gavà per millorar la connexió a internet i garantir el 
servei de connexió gratuïta a tots els usuaris com a serveis addicional d’una platja de qualitat. 
Que el Govern Municipal garanteixi la instal· lació de sistemes de megafonia al llarg del 
passeig marítim per tal de comunicar l’estat de la platja als nostres visitants així com facilitar 
la tasca de la Creu Roja i la Policia Local en casos d’emergència o de pèrdua d’infants. 
 
La sra. Apolonia Herrera, tinent alcalde contestà que Gavà ofereix una platja de molt alta 
qualitat, com ho prova la consecució, any rere any, dels més alts distintius a la qualitat 
turística : el SISTED, la «Q» de qualitat turística i la Bandera Blava, que per cert, l'any passat 
vam ser l'única platja del Baix Llobregat amb el distintiu de la BANDERA BLAVA. Com 
vostè sap aquests distintius no s'atorguen si no s'acompleixen unes condicions de qualitat molt 
elevades. El SISTED s'obté per la gestió de qualitat a la platja. El SISTED és un model de 
qualitat que pretén millorar la qualitat turística en empreses i serveis i, en definitiva, millorar 
la qualitat de la destinació. La certificació abasta un conjunt d'eines per facilitar la gestió 
integral i la millora contínua de les destinacions. Es valora l'acompliment d'un manual de 
bones pràctiques que incideix en aspectes com la coordinació de l'equip de treball, la 
satisfacció del client, la neteja, el manteniment, la seguretat, etc. El SISTED està impulsat per 
la Federación Española de Municipios y Províncias, la Secretaría General de Turismo, la 
Cambra de Comerç i la Diputació de Barcelona. LA Q DE QUALITAT TURÍSTICA, acredita 
la qualitat del servei de les instal· lacions que es troben a la platja, d'acord amb als requisits 
establerts a la norma UNE 187001:2008. Es tracta d'una certificació del Instituto para la 
calidad turística Española, i que va recolzada per una campanya publicitaria i de recolzament 
tècnic per les destinacions que s'hi adhereixin. En aquest cas, des de l'Ajuntament de Gavà es 
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porta a terme tota la gestió necessària per aconseguir i mantenir aquesta certificació. La «Q» 
assegura la qualitat, seguretat, rigorositat i professionalitat dels serveis prestats. La ciutat té 
implantat aquest sistema de gestió de la qualitat en la seva platja, aquest fet comporta una sèrie 
d'avantatges com el control de la qualitat de les instal·lacions dels equipaments d'ús públic, els 
serveis de neteja, recollida selectiva de residus, de seguretat, salvament i primers auxilis i 
d'informació, accés a la zona de bany, etc. LA BANDERA BLAVA, és un guardó ambiental 
concedit a aquells municipis que realitzen un especial esforç en la gestió de l'entorn litoral de 
les seves aigües interiors i de les seves platges, d'una manera respectuosa amb el medi ambient 
i la natura. Per obtenir la Bandera Blava, la comunitat local i les seves platges han de complir 
una sèrie de criteris, que fan referència a la qualitat de les aigües de bany, la informació i 
educació ambiental, la seguretat i els serveis. Aquest esforç de la comunitat local li assegura 
poder visitar amb la seva família entorns nets i segurs al litoral de mars i llacs a tot el món, 
així com, comptar amb proves de que la comunitat local manté bases per a un 
desenvolupament sostenible. Com garanteixen aquest distintius , la qualitat de la platja i dels 
serveis que s'ofereixen està en consonància a les exigències per l'obtenció d'aquests distintius, 
tant en qualitat de sorra i aigua, com de neteja i seguretat. El servei de socors a la platja 
funciona al llarg de tota la temporada i ha estat prestat de manera molt satisfactòria. El servei 
de megafonia al llarg del passeig marítim per tal de comunicar l'estat de la platja no és un 
requisit per a la prestació d'aquest servei, i l'estat de la platja s'anuncia a traves de les banderes 
(verda, taronja i vermella) situada als accessos i als llocs de socors. En relació a garantir el 
servei de Wi-Fi al llarg de tota la platja , fa quatre anys ja és va voler implementar el que vostè 
proposa i no es va dur a terme a causa de l'oposició dels veïns del barri de Gavamar. 
 
 
Novament va prendre la paraula la sra. Parés posant com a antecedents que a la Junta de 
Govern Local de 27 de febrer de 2015, s’aprovà la liquidació de l’aportació econòmica de 
l’Ajuntament de Gavà al Consorci de Normalització Lingüística de l’exercici 2014 per una 
valor de 38.000 €. Va ser a la Junta de Govern Local de14 de març de 2014 on s’havia acordat 
l’esmentada aportació mitjançant 4 partides de 9.500 €. Donat que en el 2015 no té gaire 
lògica la existència d’aquest Consorci de “Normalització”. Tot seguit, va fer el següent prec: 
Que el Govern Municipal es replantegi l’aportació econòmica al Consorci de Normalització 
Lingüística per l’exercici 2015 atenent que en anteriors exercicis, com al 2014, es va acordar 
realitzar una aportació màxima de 38.000 €, però no un import mínim que podria ser de zero 
Euros. 
 
En relació a aquest prec, el sr. Miquel-Àngel Díaz, regidor, va respondre que l’equip de 
govern considera adequada l’aportació establerta i així ho va reflectir al pressupost per 
enguany. No compartim que no tingui lògica l’existència d’aquest Consorci. Sra. Parés, 
parlem d’un ens creat a partir de la voluntat comuna de la Generalitat i de nombrosos 
ajuntaments, consells comarcals i diputacions amb l’objectiu de facilitar el coneixement, l’ús i 
la divulgació de la llengua pròpia de Catalunya en tots els àmbits. Un objectiu que té plena 
vigència tant per a persones amb anys de residència com a persones nouvingudes. Constitueix 
una fórmula que permet  donar respostes a les demandes i necessitats de formació d’adults en 
llengua catalana, també a Gavà i amb preus assequibles per als nostres veïns veïnes. Una 
necessitat que pensem àmpliament compartida per la societat i de manera força transversal. 
 
 
Finalment, el Sr. José Antonio Sáez, també en nom del Grup municipal del Partit Popular, 
digué que el pasado día 17 de marzo cundió la alarma entre los vecinos de la Plza Catalunya y 
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los de la Av Joan XXIII, debido a un escape de gas procedente de las obras que se están 
llevando a cabo en el Mercado Municipal de Gavá. Como quiera, que las personas que 
transitaban en el momento del suceso sufrieron sensaciones de ahogo y síntomas de mareos. 
Per tot l’anterior, va preguntar: ¿ Cuáles fueron las causas que motivaron este escape de   gas? 
¿Hubo algunas personas afectadas que necesitaran de la asistencia médica? ¿Se cumplieron 
todas las medidas de seguridad establecidas? ¿Se puso en marcha el Plan de Emergencia 
Municipal? ¿quién lo pilotaba? ¿cuántas personas intervinieron? y ¿Qué valoración se hizo del 
mismo? 
 
El sr. José Obispo, tinent d’alcalde, va assenyalar que un tram de canonada de gas de baixa 
pressió de la xarxa pública passava per l'interior de la finca del mercat municipal de 
Mercagavà, una màquina fent treballs de moviment de terres a l'interior del solar va provocar 
una fuita en aquesta canonada. Aquesta canonada no estava ben senyalitzada en els plànols 
segons la documentació facilitada per la companyia. No es té constància que cap persona 
afectada necessités assistència mèdica. El Pla d'emergència municipal no va fer falta que 
s'activés donada la poca envergadura del succés, però si es van engegar tots els protocols 
d'actuació prevists per a aquests casos. Van intervenir Bombers, Policia Municipal, Mossos 
d'Esquadra, personal de Gas Natural i de l'empresa constructora. La intervenció en els fets va 
ser immediata i tot quedo resolt en poc temps sense afectar excessivament a l'entorn ciutadà. 
 
 
 
Acabat el torn corresponent al Grup del PP es va iniciar el del Grup municipal de CiU on els 
seus membres van prendre la paraula per a formular oralment els precs o preguntes formulats 
prèviament per escrit amb, si més no, vint-i-quatre hores d'antelació al començament de la 
sessió.  
 
Mitjançant la primera intervenció el sr. Antoni Rafanell, regidor, va exposar que és el nostre 
deure de traslladar, sempre que es dóna el cas, denunciar en aquest Ple Municipal per tal pugui 
tenir més reso i aconseguir solucionar les demandes i preocupacions dels veïns per part del 
Govern Municipal, tots aquells neguits que se'ns traslladen. És per aquests motius que va fer el 
següent prec: S'atenguin totes i cadascuna de les demandes que el Govern Municipal rep de la 
ciutadania de les problemàtiques al seus carrers i barris i en aquest sentit, entre molts altres 
assumptes, s'actuï sobre la problemàtica ja coneguda per vostès dels contenidors del carrer de 
la Riera de les Parets de davant del Col·legi Immaculada Concepció que dificulten la visibilitat 
de la jovenalla o dels de reciclatge que en trobar-se dispersats no afavoreixen el bon ús amés 
de la falta de més dels mateixos, de la poca neteja i vigilància policial davant la problemàtica 
dels excrements de gossos, dels guals del carrer de la Rectoria, de la brutícia que provoca el 
tipus d'arbrat del carrer d'Olocau, de les arrels que aixequen el paviment a la zona dels 
«habitatges del Congrés» o del perill d'algun arbre de caure pel seu estat en cas de ventada, de 
fer la poda en la temporada de l'any que correspon, de la possibilitat de tràfic de droga en 
alguns domicilis localitzats de la zona, del cablejat elèctric en tant mal estat a la via pública i 
així un llarg etcètera?  
 
Senyor Rafanell, --respongué el sr. José Obispo-- en primer lloc, dir-li que totes i cadascuna de 
les demandes que la ciutadania fa arribar a aquest Govern Municipal són ateses i contestades 
convenientment. És també evident l'aposta d'aquest equip de Govern per posar a l’abast de la 
ciutadania tots el mitjans possibles per tal que aquesta pugui fer arribar amb la major 
comoditat i eficàcia totes aquelles qüestions que l'interessen i preocupen. Amb la retòrica 
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habitual que vostès darrerament utilitzen, ens diuen que traslladen al Ple Municipal les 
preocupacions i els neguits de la ciutadania per a que així puguin ser resoltes, però sense que 
per la seva part existeixi la més mínima gestió per tal d'informar-se si aquestes preocupacions 
han arribat al Govern Municipal, si han estat ateses o si s'han pogut resoldre. El seu únic 
interès, senyors de Convergència i Unió,  és aprofitar qualsevol motiu per tal de mostrar-nos, 
una vegada i una altra, una ciutat abandonada a la seva sort, en la que tot es fa malament. Per 
això, s'abonen amb insistència a la demagògia i al catastrofisme més cridaner per dibuixar-nos 
una ciutat que no existeix, magnificant situacions que es produeixen en el dia a dia de 
qualsevol ciutat i que, com saben prou be, es van solucionant de forma continuada i d'acord 
amb els mitjans disponibles en cada moment, tal i com ho demostren les més de 15000 
incidències resoltes l'any 2014.    
 
 
La segona intervenció del grup municipal de CiU també va anar a càrrec del sr. Rafanell qui 
exposà que la cultura d'un país i d'un poble és la que s'hereta com també la que s'adquireix, 
perquè la cultura som les persones, els ciutadans i està en continu moviment. Així doncs, una 
festa cultural pròpia del País Valencià con es la Falla (o la Cremà) s'ha convertit ja, per 
voluntat dels gavanencs i per impuls de la Casa de València de Gavà, en una festa pròpia de la 
nostra ciutat esperada i viscuda massivament per la nostra ciutadania any rere any. L'anunci 
d'aquest any referent a la suspensió de la mateixa no deixa de ser una trist notícia que tots 
lamentem i que ha provocat la decepció col· lectiva dels gavanencs. És per aquests motius que 
va formular el següent prec: Que l'Equip de Govern de l'Ajuntament de Gavà, amb tota la 
responsabilitat que li pertoca a ella mateixa i únicament com Administració local, discuteixi, 
analitzi, negociï i assumeixi el compromís d'abraçar la Falla de Gavà com a bé propi i garantir-
ne la celebració d'ara en endavant i que, amb aquesta mateixa responsabilitat citada, busqui el 
suport de quants més millors tant en l'àmbit privat, públic o institucional però no 
comprometent la celebració a cap d'aquests foranis que no els correspon cap deure ni 
obligació, per tal garantir aquest esdeveniment a la ciutat. 
 
Pel que feia a aquest prec el sr. Miquel-Àngel Díaz, regidor de l’equip de govern, va contestar 
que indubtablement que la Falla de Gavà i les Festes de Sant Josep organitzades per la Casa  
València de Gavà formen part de la nostra cultura, com a projecte col· lectiu organitzat per una 
entitat ciutadana i des de la primera vegada que es va organitzar sempre ha estat una cita 
cultural de primer ordre a Gavà i la comarca. Sr. Rafanell, la Falla de Gavà sempre ha tingut i  
té l’acompanyament de l’Ajuntament de Gavà i del govern municipal. I així ho teníem previst 
també enguany I això ha suposat i suposa un important suport: econòmic, però també 
d’infrastructura, de serveis de manteniment, d’infrastructura, com vostè  sap i com coneix la 
pròpia entitat. Un important suport que pensem que cal fer, perquè parlem d’un acte que 
aporta cultura, civisme i vida per a Gavà. Un suport que enguany teníem previst fer de nou. 
Però permeti’m aclarir que aquest és una iniciativa d’una entitat, la Casa de València de Gavà, 
no l’organitza l’Ajuntament. No és bo, pensem, que una administració pública intenta 
suplantar la iniciativa veïnal, amb  algunes de les mesures que CiU proposa en aquest Prec . 
Pensem que  no seria positiu per Gavà ni per la independència i vitalitat del teixit associatiu un 
model tan intervencionista i que a la llarga tan sols aconseguiria apagar la iniciativa ciutadana 
i associativa.   El que si que pensem que hem de fer és acompanyar les entitats, donar suport i 
impulsar projectes en xarxa, dins les nostres possibilitats. Permeti que li reiteri les 
manifestacions que va fer l’alcaldessa de la ciutat en relació a aquest tema. La voluntat de 
l’alcaldessa i de l’equip de govern no ha estat altra que la de garantir, en la mesura del 
possible, la continuïtat en la celebració d’aquesta, nostra, tradició. I en aquest sentit, tan aviat 
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vam tenir notícies de les dificultats de l’entitat organitzadora en relació a la celebració de les 
Falles d’enguany , ens hi vam posar en contacte tot oferint la col·laboració de l’Ajuntament en 
allò que sigui possible. Malauradament, però, enguany, la celebració de les Falles no ha estat 
possible, segons ens ha comunicat l’entitat organitzadora. Volem reiterar el suport de 
l’Ajuntament a aquesta entitat, si decideix l’any vinent reprendre aquesta celebració.  
 
 
Tot seguit, el sr. Ramon Castellano, regidor i portaveu del grup de CiU, va dir que seguint el 
deure de poder fer arribar la veu dels ciutadans a les màximes instàncies de l'Administració, 
hem recollit des del Grup de Convergència i Unió la preocupació de diferents gavanencs front 
la falta d'alternatives en benefici d'una ciutat millor. Ja al passat Ple Municipal del mes de 
novembre de 2014, el nostre grup municipal feia referència en un prec entrat a registre i 
exposat i contestat en aquesta sala a la necessitat d'actuar sobre el Passeig Maragall de la 
ciutat. Les actuacions necessàries queden pendents i el compromís del govern només va 
quedar en bones intencions. Donat que des de la ciutadania coincideixen en aquestes 
problemàtiques, les quals ens les han fet arribar en els darrer dies tornem a insistir. És per 
aquests motius que el Passeig Maragall disposi d'una zona habilitada per a la gent gran que 
compti amb els elements públics per a poder realitzar exercici físic, com sí disposa l'Avda. 
Diagonal. Que aquesta estigui delimitada amb major claredat de la zona d'oci per a animals 
domèstics i que aquesta compti amb un espai per a dipositar femta i orines, evitant així 
possible contagis amb la canalla per la seva proximitat. Finalment, caldria un espai de trobada 
per al jovent i no limitat a l'exercici lucratiu de sals amb monopatins pel seu propi interès i per 
evitar riscos amb els vianants i la circulació de vehicles. 
 
Com vostè be deu saber, --digué el sr. Obispo-- la Diputació de Barcelona ha publicat la 
convocatòria de subvenció per a la col·locació de jocs per a gent gran per als municipis. Gavà 
ha demanat dos unitats : una d’ elles anirà instal·lada al Passeig Maragall. No dubti Sr 
Castellano que aquests s’ubicaran de forma i manera que no provoquin interferències entre els 
diferents tipus d’usuari del espai públic. Com a recordatori fer-li esment que ja tenim muntats  
a la ciutat dos elements d’aquests tipus, concretament al Parc del Mil·leni i a l’Avinguda 
Diagonal. 
 
 
Novament el sr. Castellano, en una a segona intervenció, va exposar que havien rebut la 
indignació de molts ciutadans, majoritàriament mares i pares de nenes i nens usuaris del camp 
municipal de futbol de Can Tintorer, pel que fa al lamentable estat de les instal·lacions, 
manteniment i ús. Per aquests motius va formular la següent pregunta: Són l'Equip de Govern 
conscients del deficient funcionament en el subministrament d'aigua calenta o freda (segons 
convingui) dels vestidors de la instal·lació, de la insuficient gestió de la neteja tant a graderies 
com seients i accessos generada per l'incivisme d'alguna gent, de la falta de més i millor servei 
de consergeria, del deteriorament i envelliment de la infraestructura així com de diferents 
elements com ara graderies, porteries, vestidors, xarxes de seguretat? Són l'Equip de Govern 
conscients que actuant sobre les incidències només posant pedaços no s'arregla res, dels 
robatoris dins el bar, de la invasió de l'espai en els seus horaris fora d'obertura, de l'estat de la 
gespa artificial després de tants anys que la fa estar ennegrida, dura, sense pintura a les ratlles 
de marcatge, del risc de lesions, de la falta d'accés per a discapacitats i el perill de falta de 
punts d'evacuació en cas de risc? Són l'Equip de Govern conscients del perill desprès dels 
despreniments patits de llosses d'una finestra, de la desaparició de seients a les graderies, de la 
inundació dels vestidors en dies de pluja o de la falta de funcionament del marcador 
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electrònic? Són l'Equip de Govern conscients que cal invertir a Can Tintorer i no només en 
aquelles altres instal·lacions que poden considerar del seu millor agrat? 
 
Som conscients --va contestar el sr. Miquel-Àngel Díaz-- que els materials tenen una vida útil, 
i que, de vegades, les màquines es malmeten, a causa del seu ús. És cert que l’escalfador 
d’aigua va patir una avaria, que s’havia de resoldre amb una peça específica que l’empresa 
subministradora va enviar en el termini més breu possible. Som conscients també, que a part 
de l’ús de l’equipament, hi ha qui en fa un abús, tot i que també cal insistir en què no el cas de 
la immensa majoria d’usuaris. Però, també li puc assegurar que a diari, els equips municipals 
de consergeria i neteja fan excel·lentment la seva tasca i que s’estan esmerçant molts esforços 
per aconseguir que aquesta instal· lació pugui seguir oferint servei als gavanencs i gavanenques 
que diàriament hi passen. Com vostè entendrà, no podem fer-nos responsables de les 
irresponsabilitats de qui no és cívic ni respecta les normes que ens hem imposat entre tots i 
totes. No obstant, l’equipament acompleix amb les normatives establertes, disposa dels 
accessos i sortides que li pertoquen en funció del nombre de persones que en fan ús. Permeti 
que li aclareixi que no es van desprendre lloses de la finestra com vostès afirmen, sinó el 
arrebossat de l’ampit d’aquesta, i que actualment ja està resolt. En relació a la resta de temes 
em reiteraré amb el que ja he dit: es tracta d’un equipament públic  amb un alt índex d’ús, al 
que diàriament s’hi intervé per adaptar i millorar les prestacions. No entenem  que significa 
l’expressió final de la seva pregunta, quan diuen “del seu agrat” ja saben vostès que aquest 
govern municipal, a diferència de determinats governs, no ha actuat i no actua per criteris com 
el que vostès expressen. No forma part de la nostra cultura política i la nostra manera de 
governar.  Però li vull informar que s’actua a tots els equipaments de la ciutat amb la major 
celeritat possible i d’acord amb les necessitats i possibilitats de que es disposa i en aquest 
sentit, per això disposem d’una xarxa d’equipaments municipals en ple funcionament, amb 
criteris de servei públic, qualitat i en cooperació amb les entitats i malgrat la crisi que patim. 
Som coneixedors que és cabdal posar l’accent en el manteniment i actualització d’aquesta 
xarxa d’instal·lacions esportives. I per això estem estudiant noves millores, tot emprant part 
del romanent positiu què disposa aquest Ajuntament. 
 
 
La darrera intervenció del grup de CiU va anar a càrrec del regidor sr. Gabriel Martorell, qui 
va dir: Seguint amb el neguit de la ciutadania, tal i com ens traslladen, vers diferents afers de 
la nostra ciutat, ens cal de nou al Grup de Convergència i Unió fer referència al que fa en 
quant a diferents aspectes de la mobilitat. És per aquests motius que es formula la següent 
pregunta: Consideren l'Equip de Govern òptima la reducció de la freqüència de pas dels 
autobusos del GavàBús (línia GA1, abans L89) dels 20 minuts d'abans als 30 d'ara? 
Consideren l'Equip de Govern correcte que els autobusos per anar a la platja empitjori la 
freqüència de pas en plena temporada de bany quan permeten que a 3 d'agost es consideri per 
finalitzada la temporada de platja a nivell de transport públic? Consideren l'Equip de Govern 
que a dia d'avui queden barris a Gavà sense connexió de transport públic com ara Bruguers o 
l'ampliació de Les Farreres? Han estudiat la necessitat imperiosa per tal de promocionar el 
transport públic d'una línia exprés a Barcelona? Són conscients de la falta d'aparcament a la 
via pública, de les accions incíviques en l'estacionament i per tant, que cal actuar al respecte? 
 
Sr. Martorell --respongué el sr. Obispo—m’imagino que és vostè coneixedor que Gavà és un 
municipi de menys de 50.000 habitants amb la qual cosa no tenim l'obligació de tenir transport 
urbà i ha estat una voluntat d’aquest l'equip de govern el prestar aquest servei als ciutadans i 
ciutadanes de Gavà, destinant una partida pressupostària important dels seus recursos ordinaris 
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per pagar aquest servei. Sr. Martorell considerem òptima la reducció de la freqüència de pas 
dels autobusos del Gava bus, doncs l'objectiu d'optimitzar una línia clarament deficitària s'ha 
aconseguit i d'altra banda la línia manté una freqüència adequada. Sorprèn que pregunti 
gairebé tres anys després del canvi de freqüència a pesar que es va informar exhaustivament. 
Amb les dades a la mà es pot dir que el mes fort és Juliol, per la qual cosa es reforça i així 
consta en la pàgina web de l’Àrea Metropolina de Barcelona i llegeixo textualment: “des de 
mitjans de juny a la primera setmana d'agost aproximadament”, en funció de la demanda es 
pot allargar aquest servei. No hi ha cap barri de Gavà sense connexió. Bruguers té menys 
freqüència que la resta, però el gestor de la línia és la Generalitat de Catalunya, i aquesta 
mateixa setmana l’alcaldessa s’ha reunit amb la direcció general d'Infraestructures de 
Mobilitat Terrestre per demanar millores per al barri. Hauria vostè de preguntar-li a la 
Generalitat perquè l'any 2011 van eliminar 5 parades en el terme municipal de Gavà d’aquesta 
línia: Can Badosa, Can Mas, Can Margarit, Castell l’Eramprunyà i Mas Cortils i no va tenir en 
compte les dues al·legacions presentades per aquest Equip de Govern perquè aquest fet no es 
produís. També Les Farreras tenen transport públic a distància equiparable a la resta de veïns 
de la ciutat. En la presentació del Pla de mobilitat urbana que es va fer a tots els responsables 
polítics en una Comissió Informativa es va explicar i el document ho reflecteix que un dels 
objectius quant a transport públic és la creació de línies exprés a Barcelona. Quant a 
l'aparcament el mateix Pla de mobilitat urbana indica que a nivell de ciutat no hi ha dèficit, la 
qual cosa no vol dir que en alguns barris de la ciutat no existeixin problemes d'aparcament, 
però s'està prenent mesurades constantment. 
 
 
 
Un cop conclòs el torn de la formació política de CiU, va començar el corresponent al grup 
municipal d’ERC-EV-IxG. 
 
En una primera intervenció el regidor d’aquest grup, sr. Pérez Lorite, va esposar que amb el 
trasllat de la policia municipal a la nova comissaria, aquesta setmana queda lliure l’edifici 
Torres-Clavé de la Rambla. Aquest és un edifici singular, obra de l’arquitecte Josep Torres i 
Clavé, que es va construir l’any 1936 com a seu de la Unió de Cooperadors de Gavà, una 
cooperativa de consum constituïda oficialment l’any 1932. L’edificació va ser pagada pels 
socis de l’entitat.  L’any 1939 l’edifici va ser incautat pels militars colpistes, que el van retenir 
fins a l’any 1946. En aquella data, la Unió de Cooperadors el va recuperar, però a través d’un 
procediment coactiu, l’Ajuntament se’l va fer seu l’any 1955, després de portar l’entitat 
cooperativa a la fallida. Fou aleshores destinat a seu de la delegació local de Falange, i el seu 
entramat associatiu, fins a l’arribada de la democràcia. L’any 1979, els antics socis de la Unió 
de Cooperadors, encapçalats per Josep Soler Vidal, van intentar recuperar la propietat de 
l’edifici, però el nou ajuntament democràtic ho va denegar, i l’edifici va ser destinat a serveis 
tècnics culturals, primer, i a seu de la policia municipal, després. Ara l’edifici queda lliure i 
s’obre una oportunitat per reparar el dany causat amb la incautació de 1939, amb la possibilitat 
de cedir l’edifici altra vegada per a que sigui gestionat per entitats locals. En concret, i donada 
la mancança a la ciutat d’una seu suficient i capaç per acollir les entitats de cultura popular, la 
proximitat al parc municipal, i l’estratègica ubicació a la Rambla, proposem que l’edifici sigui 
destinat a acollir aquest tipus d’entitats de cultura popular, i que, després de condicionar-lo, 
se’ls cedeixi en règim de cogestió. Per aquests motius va formular el següent prec: Instem el 
govern municipal a condicionar l’edifici per a usos culturals i, un cop realitzat aquest 
condicionament, cedir-lo en règim de cogestió a les entitats locals dedicades a la cultura 
popular i tradicional (castellers, grallers, geganters, bastoners, diables, etc). 
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En relació a aquest prec el sr. Miquel-Àngel Díaz va dir que el govern municipal comparteix 
que parlem d’un edifici  emblemàtic per molts motius. Per la seva història, construït durant la 
II República, per formar part de la memòria col· lectiva de la ciutat, per la seva ubicació, etc. 
Just ara deixa d’efectuar les seves funcions, com a seu de la Policia Municipal i en el seu futur 
pensem, com a govern municipal que ha de tenir un ús  de servei públic i en el marc d’una 
visió global de necessitats relacionades amb els equipaments per als propers anys, i que també 
tindrà en compte la cultura de la pau. Dir també que aquest equip de govern no només és 
coneixedor de les necessitats de les ciutats, sinó que n’és sensible. És, en aquest sentit que 
hem iniciat converses amb el bisbat amb la voluntat d’avançar en la possibilitat de recuperar 
per a Gavà com a espai públic cívic i cultural per al Centre Cultural i on les entitats de cultura 
popular i tradicional puguin desenvolupar les seves funcions, entre d’altres possibles usos 
ciutadans. 
 
 
Contestat el prec, el mateix regidor d’ERC-EV-IxG va passar a formular un segon en el qual, 
com antecedents, deia que el número del  5 de març del periòdic municipal El Bruguers, 
publicava a tota pàgina una entrevista a l’actual alcaldessa i cap de llista pel PSC Raquel 
Sánchez, de marcat contingut preelectoral. Volem anar més enllà de les consideracions que 
aquest grup, i el conjunt de la ciutadania, pugui fer sobre la gran quantitat de fotografies i 
titulars dedicats a la candidata del PSC en cada número d’aquesta revista municipal. Ens 
estalviem la qualificació sobre l’ampli reportatge, de dues pàgines, dedicat a la seva 
conferència de balanç sobre el seu primer any de mandat, o sobre l’edició d’un número 
monogràfic sobre la campanya “Junts fem net”  amb una editorial a pàgina sencera signada per 
la mateixa alcaldessa. De fa anys reclamem que l’Ajuntament de Gavà compleixi la llei pel 
que fa als mitjans de comunicació municipals. Malgrat això, el govern municipal manté el 
nostre consistori en un continuat incompliment de l’article 170.2 de la Llei municipal i de 
règim local, segons el qual el ple municipal ha d’aprovar “un reglament que reguli les 
condicions d'accés i d'ús d'aquests mitjans pels regidors i els grups municipals constituïts al si 
de la corporació”. No parlarem del que s’ha fet o no en el passat , sinó de l’immediat futur. En 
concret ens referim als números del Bruguers que s’editin fins el 24 de maig, on cal garantir 
que aquest mitjà públic de comunicació, que paguem tots els veïns de Gavà amb els nostres 
impostos, apliqui uns mínims criteris d’equitat i pluralisme a les portes de les properes 
eleccions municipals. Per aquests motius, formula el següent prec: D’acord amb el que diu 
l’abans citat article 170.2 sobre el paper del ple de l’Ajuntament com a òrgan que garanteixi 
“la participació dels regidors i dels grups municipals en els òrgans d'informació i difusió 
municipal, com ara la televisió local, les emissores de ràdio municipals i les publicacions i els 
butlletins editats per l'ajuntament”, reclamem que la resta d’alcaldables dels grups municipals 
presents en aquest consistori apareguin entrevistats al periòdic El Bruguers  abans de les 
eleccions municipals d’enguany, en les mateixes condicions d’espai interior i menció a la 
portada, que l’entrevista publicada a la candidata del PSC. 
 
Pel que fa al seu prec, i un cop consultada la coordinació dels mitjans de comunicació locals, he 
de dir-li, en primer lloc, que l'entrevista que es va fer a l'alcaldessa en el Bruguers del mes de 
febrer era justament en qualitat d'alcaldessa, no pas com a candidata de cap formació política i 
coincidint amb el primer aniversari del seu accés al càrrec. Dit això, comunicar-li que fins a les 
eleccions municipals només ens resta la publicació d'un número de Bruguers que apareixerà a 
mitjans d'abril i que atenent les limitacions legals que existeixen en període electoral, estarà 
centrat exclusivament en informar d'activitats d'interès ciutadà com la fira d'Espàrrecs, el 
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Festival de Titelles i la programació de Sant Jordi. Més enllà del periòdic Bruguers, els mitjans 
de comunicació locals tenen previst diferents accions de seguiment de la campanya electoral 
pròpiament dita. Aquest seguiment està encara condicionat a l'aprovació que n'haurà de fer la 
Junta Electoral quan aquesta es constitueixi, i en el seu moment s'informarà puntualment a totes 
les formacions polítiques. Però entre d'altres aspectes, la cobertura informativa de la campanya 
electoral inclourà entrevistes als diferents alcaldables i la seva emissió per gavatv.cat, el 
Bruguers i Radio Gavà. 
 
 
La tercera intervenció corresponent a ERC-EV-IxG va anar a càrrec del sr. Calatayud, qui 
digué que mitjançant escrit de 26 de febrer de 2015, i registre de sortida 2459, el govern 
municipal denegava fer-nos arribar còpia de l’informe raonat que l’Oficina Antifrau de 
Catalunya va fer arribar a l’Ajuntament de Gavà el dia 30 de desembre de 2014, en relació a 
diverses irregularitats en el programa de subvencions conegut com a «6+6». La denegació 
vulnera l’establert a la Llei municipal i de règim local de Catalunya, en què s’estableix 
clarament que tota  la documentació municipal té el caràcter de pública, i que els regidors 
tenim el dret a obtenir-ne còpia. I que només es pot denegar aquesta informació quan faci 
referència a dades personals de persones físiques, o quan pugui danyar-ne el seu honor. La 
denegació de la sol·licitud d’informació no venia motivada en cap dels supòsits que eximeixen 
del compliment del principi fonamental de transparència de les administracions, per la qual 
cosa creiem que no s’ajusta a dret i vulnera el dret de la ciutadania a rebre una informació 
transparent de les autoritats municipals. D’altra banda, nosaltres, com a grup d’oposició, tenim 
l’obligació legal de fiscalitzar i controlar la seva acció de govern. I aquesta tasca, que ens 
encomanen les lleis, no es pot desenvolupar si vostès amaguen, oculten, o es neguen a 
proporcionar informació sobre els afers municipals. En cas de conflicte entre l’obligada 
transparència de les administracions i la protecció a la intimitat i dret a l’honor de les 
persones, hi ha una solució molt senzilla, que consisteix en proporcionar els documents 
anonimitzants, de forma que s’hi esborrin els noms concrets, adreces, i altres informacions que 
puguin afectar drets fonamentals individuals. El que resulta totalment inacceptable és 
l’ocultació o negativa a proporcionar, als que els hem de controlar, còpia d’un informe que 
evidencia males pràctiques administratives del seu govern. Per tot l’anterior, va formular el 
següent prec: Instem el govern municipal a facilitar-nos còpia de l’informe raonat enviat per 
l’Oficina Antifrau de Catalunya a l’Ajuntament de Gavà el passat 30 de desembre, de forma 
anonimitzada per tal de protegir els drets personals dels possibles implicats. 
 
La sra. Apolonia Herrera va respondre el següent: En relació al seu prec, voldria aclarir alguns 
aspectes de forma i de fons que considerem molt rellevants. En primer lloc, com vostès saben 
o haurien de saber, la Llei 14/2008 de creació de la Oficina Antifrau de Catalunya estableix en 
el seu article 18 , que cal preservar «màxima confidencialitat» en relació a les investigacions 
d'aquest organisme i sobretot preservar possibles afectacions injustes o injustificades a tercers. 
Tenint aquest precepte, el govern municipal va respondre fa unes setmanes a ERC recomanant 
que, justament per preserva la privacitat s'adrecés directament a la pròpia OAC. Des d'aquell 
moment han succeït dures coses. D'una banda aquest Ajuntament ha donat resposta a la OAC, 
remetent-li un escrit que abordava amb detall i rigor tots els aspectes que aquest organisme 
plantejava. D'altra banda, un cop enviat aquest escrit, des de la Secretaria de l'Ajuntament es 
va consultar a la OAC per saber fins a quin punt es podia informar públicament sobre el ca, i 
la OAC ens va comunicar que no hi veia inconvenient. Per tant un cop enviada la resposta de 
l'Ajuntament a la OAC i un cop sabut que aquest organisme no posava una objecció explícita a 
informar-ne públicament, podem ara si explicar els fets. Podem explicar-los i sobretot volem 
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donar-les. Perquè tothom ho ha de tenir clar, aquest govern és escrupolosament respectuós 
amb la legalitat i la normativa, però també està inexcusablement compromès amb la 
transparència i n'hem donat bona prova i nombrosos exemples. D'una iniciativa pionera que 
Gavà va posar en marxa per subvencionar la contractació de persones desocupades del 
municipi. Una iniciativa que ha tingut u impacte social i econòmic clarament positiu entre el 
2012 i el 2015, s'han contractat 96 persones i se n'han beneficiat 65 empreses e les quals 52 
estan ubicades a Gavà. I de les contractacions realitzades entre 2012 i 2013, 19 persones van 
continuar contractades per les empreses després de finalitzar el contracte subvencionat. Amb 
aquesta línia de subvencions s'ha aconseguit la doble finalitat d'ajudar les empreses del 
territori crear llocs de feina estables i a les persones de Gavà en situació d'atur i de col· lectius 
amb més dificultats d'inserció laboral, a tenir una nova oportunitat. Les persones contractades 
han valorat molt positivament la iniciativa, ja que els ha permès tenir una feina durant tot 
l'any, i per a les que no han tingut continuïtat a l'empresa, els ha generat dret percebre la 
prestació per desocupació. Així mateix, tots els treballadors/es contractats han rebut formació i 
assessorament per orientar la seva trajectòria laboral. Cal remarcar que aquesta iniciativa ha 
estat exemple de bona pràctica per a d'altres ajuntament i institucions, entre elles per la pròpia 
AMB i per a d'altres institucions com la Diputació de Barcelona. I diversos ajuntaments han 
convocat subvencions per a la contractació de persones desocupades basant-se en l'experiència 
pionera de Gavà. Ara li explicaré com s'ha gestionat. En cap moment i en cap dels casos no 
s'han utilitzat ni destinat fons públics de forma irregular, ni en cap moment ni en cap dels 
casos s'ha ocultat absolutament res. Les bases aprovades, plantejades i publicades per 
l'Ajuntament de Gavà, van ser validades, aprovades i ratificades en tot moment per l'Àrea 
Metropolitana, de la mateixa manera que ho van ser les diferents subvencions i justificacions. 
Tot el procediment , en totes les seves fases ha estat informat, visat i justificat per l'Interventor 
Municipal i el Secretari i els serveis jurídics municipals. Les entitats beneficiàries de les 
subvencions atorgades per l'Ajuntament, totes i cadascuna d'elles, complien amb els requisits 
recollits a les bases, i en algun cas en que hi ha hagut manca de justificació parcial de les 
despeses subvencionades, s'han aprovat les pertinents revocacions parcials i els reintegraments 
oportuns. 
 
Sobre el casos pel quals ens ha preguntat la Oficina Antifrau: Subvenció a una associació 
dedicada a la innovació a la comarca, essent el seu vicepresident el president del Consell 
Comarcal i alcalde de Gavà: no hi ha cap incompliment en el fet que l'alcalde participés en les 
juntes de govern local que van aprovar les subvencions, perquè el seu vot no era determinant i 
sobretot perquè l'atorgament de les subvencions es feia exclusivament en base als criteris 
objectius que establien les Bases de la convocatòria; Subvenció a una entitat esportiva, el 
president del qual era un ex tinent d'alcalde : la petició complia tots els requisits, i els serveis 
municipals van fiscalitzar tot el procés com es feia en tots els casos. A més, cal dir que a l'ex 
tinent d'alcalde no li era d'aplicació la legislació de regulació de conflictes d'interessos dels 
càrrecs públics sobre la limitació de activitats privades, ja que no tenia cap responsabilitat 
executiva en el seu dia com a regidor de promoció econòmica o ocupació i no ostentava el 
càrrec de regidor des del 2007; I subvenció a una empresa per contractar una persona vinculada 
a la direcció d'un partit polític: a banda que es van complir evidentment tots el requisits i el 
seguiment del procés com en tots el casos, cal entendre que la militància política no pot ser un 
obstacle per ser beneficiari d'una subvenció en concurrència competitiva (principi d'igualtat) 
quan s'acompleixen objectivament tots els requisits per gaudir-ne. Finalment, és important 
remarcar que cap de les subvencions cedides no van anar en detriment d'altres peticions rebudes 
que complissin els requisits de manera que en cap moment es podria parlar de tracte 
discriminatori d'una subvenció concedida respecte d'altres. És a dir, totes les subvencions que 
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complien les condicions es van concedir , ja que el marge de la dotació pressupostària així ho 
va permetre (de fet la partida corresponent no es va esgotar inicialment), sense que s'hagués 
hagut de triar entre dures o més subvencions que complissin les condicions. Tot això és, de 
manera resumida, el que diu l'escrit que hem enviat a l'Oficina Antifrau, i a la qual hem 
comunicat que restem evidentment a la seva disposició. Aquest escrit de resposta a l'Oficina 
Antifrau, així com l'escrit que l’oficina Antifrau va adreçar a l'Ajuntament, seran posats a 
disposició del Grup municipal d'ERC i de la resta de grups municipals, amb el benentès que 
tothom ha de ser curós i responsable en l'ús de les informacions que poden afectar a terceres 
persones. Ús responsable: aquest és un concepte que ERC sembla desconèixer quan qüestiona 
per motius de simple rendiment polític un procés que entenem que ha estat rigorós i ajustat a 
dret en tot moment, i un procés pioner que sobretot ha donat resultats evidents molt positius. 
Uns resultats que la mala fe d'alguns no pot negar per molt que ho intentin.  
 
 
Seguidament, el sr. Jordi Calatayud, regidor del grup municipal d’ERC-EV-IxG, va exposar que 
a hores d’ara les obres dels habitatges de protecció oficial, que promou l’Impsol,  situades a 
l’espai dels antics Bombers continuen aturades. Segons vam manifestar al representant del 
nostre Grup municipal al Consell d’Administració de GTI, ara ja fa uns mesos, la represa de 
l’obra era «imminent» i «només qüestió de dies». Així mateix, a l’anterior Ple van indicar que 
l’obra seria represa per una UTE entre les empreses VIAS i Calaf, i van assegurar que els 
terminis de construcció, acabament i lliurament dels habitatges no quedarien afectats. Tot i 
això, passen les setmanes i els mesos, i al solar esmentat no s’hi aprecia moviment. Per aquests 
motius, va formular la següent pregunta: Quina és la data prevista de reinici de les obres? Poden 
garantir formalment que el lliurament dels habitatges no patirà cap retard sobre els terminis 
inicialment previstos? Saben si els problemes que van fer renunciar a l’empresa inicialment 
adjudicatària de l’obra encariran la construcció? En cas afirmatiu, qui es farà càrrec del 
sobrecost? 
 
El sr. José Obispo, tinent d’alcalde va dir que la data prevista de reinici de les obres és el 
divendres 29 que se signa l’acta de replanteig amb la nova constructora. El Impsol com a 
promotor a dia d'avui manté els terminis de lliurament, han canviat el sistema constructiu de 
murs pantalles a mur de pilotis per tal de no tenir novament els problemes de reclamacions 
econòmiques amb la nova constructora. La empresa Vias i Calaf no va ser la millor oferta 
inicialment per tant el pressupost actual de l'obra és un altre, de qualsevol manera és una 
diferència de cost que assumeix l'Impsol. 
 
 
Va tornar a intervenir el sr. Andreu Pérez, regidor i portaveu del grup municipal d’ERC-EV-
IxG, per recordar que al Ple de gener d’enguany, aquest grup va presentar un prec, a l’equip de 
govern, en què es demanava una actuació urgent per solucionar el possible tancament del 
Casal Sant Jordi de l’American Lake a finals de juny d’aquest any. D’acord amb la resposta, i 
també amb el que va manifestar l’alcaldessa als mitjans de comunicació, es va adquirir el 
compromís de negociar amb l’actual propietari (la Fundació La Pedrera, abans obra social de 
Caixa Catalunya). Han passat dos mesos d’aquell compromís, i ni els regidors aquí presents, ni 
els usuaris, tenen cap informació de com van les negociacions, si es preveu la signatura 
d’algun conveni en breu, quan es produirà, i quines en seran les clàusules principals. Aquesta 
manca d’informació preocupa vivament el col·lectiu d’usuaris del Casal Sant Jordi de 
l’American Lake. Va formular la següent pregunta: Quin és l’estat de negociacions amb la 
Fundació la Pedrera? Hi ha possibilitat d’assolir un acord que permeti mantenir obert el Casal 
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més enllà del 30 de juny? En cas que ja hi hagi hagut acord, o que aquest s’albiri en un futur 
immediat, quan se’n preveu la signatura, i quines en són les clàusules i/o acords principals 
assolits? 
 
Tal i com ja li vaig contestar al mes de gener, --contestà el sr. Miquel-Àngel Díaz-- l’equip de 
govern segueix negociant amb la Fundació la Pedrera el futur d’aquest equipament. En relació 
als i les usuàries, li reitero que és la nostra prioritat, garantir la continuïtat de les seves 
activitats, així ho va manifestar l’alcaldessa al mateix ple de gener, donat que en la sessió 
plenària hi havia un grup important d’usuaris de l’esmentat casal d’avis Sant Jordi, els hi va 
voler transmetre un missatge de tranquil·litat al dir que s’estudiarien totes les alternatives 
possibles per tal de garantir la continuïtat de les activitats que es desenvolupen en el casal. 
Tècnics municipals ha visitat l’equipament per conèixer l’estat de les instal·lacions. També 
membres del govern han informat a representants del usuaris de com van les converses amb la 
Fundació la Pedrera. En aquests moments, seguim pendents de rebre una proposta de conveni 
de cessió per part dels responsables de patrimoni de la Fundació La Pedrera, als que hem 
traslladat la nostra voluntat de tancar aquest procés el més aviat possible, per poder programar 
un traspàs ordenat que garanteixi la continuïtat de l’activitat que actualment s’hi està 
desenvolupant. 
 
 
 
Acabat el torn corresponent al Grup d'ERC-EV-IxG es va iniciar el del Grup municipal de C’s, 
essent en tots els casos el sr. Miguel-Ángel Ibáñez qui va prendre la paraula per a formular 
oralment els precs o preguntes formulats prèviament per escrit amb, si més no, vint-i-quatre 
hores d'antelació al començament de la sessió.  
 
En un primer prec, el regidor de C’s, formulava a l’equip de govern el prec de que actualmente 
se han convocado plazas para trabajos “comunitarios y sociales” para personas en riesgo de 
exclusión social. Entendemos que el porcentaje a destinar para personas con algún tipo de 
discapacidad no da una cifra significativa, pero dado que de manera periódica se convocan 
estas plazas en función de los convenios y transferencias económicas de otras 
administraciones, entendemos que en global sí deberían reservarse según la normativa vigente 
y atendiendo a las necesidades específicas de este colectivo. Por ello desde el Grupo 
Municipal de Ciutadans-C’s hacemos el siguiente ruego: Que en la próxima convocatoria se 
reserven algunas plazas para disminuidos físicos o intelectuales de nuestro municipio y que se 
informe de ello a las asociaciones que trabajan con estas personas.  
 
La sra. Apolonia Herrera va dir que, efectivament, l'Ajuntament de Gavà periòdicament 
realitza contractacions de diferents especialitats per a la realització d'actuacions d'interès 
general i social en diversos projectes d'àmbit municipals i que habitualment són coneguts 
genèricament amb la denominació de Plans d'Ocupació. Aquestes contractacions venen 
finançades per altres administracions com el Servei d'Ocupació de Catalunya, la Diputació de 
Barcelona o l'Àrea Metropolitana de Barcelona que normalment són les que fixen a les bases 
reguladores els criteris prioritaris de selecció atenent fonamentalment a factors econòmics, de 
risc social, absència de cobrament de prestacions econòmiques o d'actuacions prioritàries. 
Tanmateix, considerem molt positiva la seva iniciativa i l'equip de govern, en la mesura que 
sigui possible en funció del contingut de la convocatòria de subvencions que estableixen les 
administracions que financen els programes i del perfil dels llocs de treball, reservarà alguna 
plaça destinada a persones amb discapacitat intel·lectual o física. 
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Seguidament, es va passar a un segon  prec de C’s. I així el sr. Miguel-Ángel Ibáñez, com 
antecedents, es va referir a que, en el actual momento de crisis económica, la oferta formativa 
es fundamental a fin de formar a las personas para aumentar sus capacidades y las 
posibilidades de acceder en condiciones óptimas al mercado laboral. En el año 2012, la 
Generalitat se comprometió a ampliar la plantilla de profesorado de las escuelas de adultos en 
los Ayuntamientos de Castelldefels, Gavà y Viladecans, consistiendo esta ampliación de la 
plantilla en una persona a media jornada en cada uno de estos municipios. Hasta este curso 
2014-2015 esta ampliación de plantilla se ha mantenido en los tres ayuntamientos. No 
obstante, de cara al curso 2015-2016 sólo se mantendrá en los municipios de Viladecans y 
Castelldefels pero no en la escuela de adultos de Gavà, lo que obligará a reducir la oferta 
formativa para el próximo curso escolar en 2-3 cursos, lo cual supondrá que más de 200 
alumnos no puedan continuar con su formación. Por ello desde el Grupo Municipal de 
Ciutadans-C’s hacemos el siguiente ruego: Que el Ayuntamiento de Gavá realice las gestiones 
oportunas ante la Generalitat para mantener la plantilla actual en la escuela de adultos de 
Gavà, incluida la persona a media jornada que se quiere eliminar en el próximo curso; 
Consolidar en nuestro municipio de Gavà y la plantilla actual a fin de no disminuir la oferta 
formativa de adultos en estas poblaciones. 
 
La sra. Laura Barrufet, regidora, va respondre que una de les màximes proritats de l’equip de 
govern és l’educació i dintre d’aquest àmbit l’escola d’adults. En aquest sentit actualment es 
realitzen accions com la que s’està portant a terme aquesta setmana relativa a inclusió 
educativa, amb diferents xerrades i promoguda pel GIBEC i el suport de l’equip de govern. 
Tot i no ser competència de l’ajuntament, aquest s’ha posat en contacte amb el director dels 
Serveis Territorials d’Ensenyament sol·licitant el manteniment de l’actual plantilla de 
professionals així com la consolidació de l’actual oferta educativa. A més, va recordar que des 
del Centre de Suport a l’Empresa s’estava ofertant cursos de formació ocupacional, així com 
seminaris  i tallers que ajudaven a tenir la formació global necessària per  una inserció laboral. 
 
 
En un nou prec, el sr. Ibáñez, regidor del grup municipal de C’s va esposar que recientemente 
hemos observado que se han vuelto a implantar los Agentes Cívicos en Gavá. Este hecho nos 
ha sorprendido gratamente ya que supone una mejora en las condiciones de seguridad 
ciudadana. Nos ha sorprendido también la rapidez con que se ha producido y según hemos 
podido saber los contratos se extinguirán después de las elecciones municipales del próximo 
24 de Mayo. Va formular la següent pregunta: ¿Estaba informada Jefatura de la Policía 
Municipal de la nueva incorporación de los Agentes Cívicos? ¿Qué tipo de selección se ha 
realizado para la contratación? ¿Cuándo se realizó la formación de los nuevos Agentes 
Cívicos? 
 
En relació a aquest prec la sra. Apolonia Herrera, tinenta alcalde, va manifestar que 
l'ajuntament de Gavà ha seleccionat i contractat 6 persones com Agent Cívics dins del Pla 
d'Ocupació “Junts fem ocupació, fem civisme i u Gavà més net”, en el marc del Pla Metropolità 
de suport a les Polítiques Socials Municipals (Convocatòria 2014-2015)finançat per l'Àrea 
Metropolitana de Barcelona. El contracte d'aquests Agents Cívics s'estén des del passat 16 de 
juny fins el proper 30 de juny de 2015 (data límit en la que finalitza aquest Pla d'ocupació 
finançat per l'Àrea Metropolitana de Barcelona). La Prefectura de la policia municipal estava 
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informada de la incorporació d'aquest agents cívics atès que durant el passat mes de desembre 
de 2014 els seus responsables van treballar conjuntament amb el departament de Promoció 
Econòmica (CSE= en l'elaboració del projecte previ a la presentació davant de l'Àrea 
Metropolitana de Barcelona. Posteriorment abans de ser publicades les bases reguladores del 
procés de selecció mitjançant comunicació interna van ser informats del calendari previsible de 
la incorporació d'aquest personal. Respecte a la selecció realitzada per a la contractació d'aquest 
personal, cal dir que es van elaborar unes bases reguladores del concurs oposició o es van 
incorporar entre d'altres aspectes, els requisits d'accés de les persones candidates que establia la 
convocatòria del programa establert per l'Àrea Metropolitana de Barcelona. Aquest personal ja 
ha realitzat una formació sobre riscos laborals i primers auxilis impartida per MC Prevenció 
(empresa responsable de la prevenció d riscos laborals de l'Ajuntament). Així mateix està 
previst al llarga de la vigència del seu contracte la impartició de formació sobre treball en equip 
i resolució de conflictes, sobre ordenances municipals, coneixement de l'organització del 
municipi, etc (impartida per comandaments de la Policia Municipal) i sobre eines i habilitats 
per la cerca de feina ja que un dels objectius del programa és dota al personal d'instruments per 
poder incorporar-se el més ràpidament possible al mercat de treball. 
 
Finalment i acabant el torn de precs i preguntes, el sr. Ibáñez, regidor de C’s, en primer lugar 
agradecer que entre la B-210 (antigua carretera de Valencia) y el puente bajo la C-32 
(C/Tarragona) hayan cambiado el carril bici al lado de la carretera tal como pedimos cuando 
se puso en marcha la primera fase de dicho carril bici en la Avda. Bertran i Güell.  Dicho esto, 
nos ha llamado la atención que un ciclista que venga desde la playa hacia el centro urbano, 
para circular por el carril bici debe hacer lo siguiente: Circular por el lado Castelldefels hasta 
la B-210, en el cruce de ésta con Bertrán i Güel debe cambiarse al lado Viladecans para en el 
trozo de la rotonda volver al lado Castelldefels y después volver al lado Viladecans en el 
tramo hasta el puente bajo la C-32. Dado que en la rotonda ya estaba señalizado el paso de 
bicicletas por el lado Viladecans y que en Bertran i Güel se ha construido en ese mismo lado, 
no vemos las razones para que en el trozo de rotonda que también es de nueva ejecución, se 
haya hecho en el lado Castelldefels, por ello desde el Grupo Municipal de Ciutadans-C’s 
formulamos la siguiente pregunta: ¿Por qué en el tramo nuevo de la rotonda se ha seguido la 
ubicación antigua cuando en el cruce ya estaba prevista la llegada del carril bici por el lado de 
Viladecans igual que se ha ejecutado en el resto de tramo nuevo? ¿Por qué se cruzan el carril 
bici con la zona peatonal dos veces tanto al inicio como al final de la curva de la rotonda 
cuando se podrían haber evitado? 
 
 
Pel que feia a l’anterior pregunta el sr. José Obispo va respondre que en el tram de l'avinguda 
del Mar el pas vianants/bicicletes es per la banda Castelldefels, en la Bertran i Güell el pas es 
per la banda Viladecans. En el tram de sota la C32 i la B210 s'ha decidit anar per la banda 
Castelldefels perquè en aquest tram ja és parc agrari mentre que a la banda Viladecans es 
industrial, el traçat per la plaça de la terra s'ha fet nou per tenir les mides d'amplada necessària 
per bicicletes i vianants. En el tram existent de l'Avinguda del Mar les bicicletes van tocant a 
les parcel·les agrícoles i els vianants a tocar de la calçada. En el projecte de remodelació de la 
Bertran i Güell el plantejament ha estat més urbà col· locant el pas de vianants a tocar de les 
façanes i les bicicletes per la banda de la calçada de trànsit rodat, s'ha decidit així per un tema 
de seguretat i visibilitat en l'entrada i sortida de vehicles en guals i per evitar creuaments de 
bicicletes/vianants en els passos transversals.  Aquesta solució ens dona 3 situacions al llarg de 
la Bertran i Güell, i en sentit muntanya cap a mar: Pas sota via tren, zona compartida 
vianants/bicicletes per un tema d'amplada de vorera; Tram central Bertran i Güell fins C32 
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(pendent executar) vianants per la banda dels edificis i bicicletes per la banda  de calçada; 
Tram des de C32 a la plaça Terra, continua com en el tram anterior; Plaça de la Terra / enllaç 
amb avd del Mar, comença el tram amb vianants per dins i bicicletes prop calçada com en el 
tram anterior i a la plaça de la terra es produeix l'únic creuament per després seguir cap a 
l'avinguda del Mar amb la situació existent. Bicicletes per interior i vianants tocant a la 
calçada. El punt de creuament es va decidir a la plaça de la terra ja que per seguretat la zona 
de  creuament i per tant de convivència compartida bicicletes/vianants s'havia de produir en un 
tram ampli i de 25 metres, el punt que millor recollia aquest requeriment era la plaça de la 
terra. Tots aquests creus estan i estaran perfectament senyalitzats.  
 
 
Un cop acabada la lectura dels precs i preguntes presentats per escrit la sra alcaldessa va cedir 
el torn novament al grup municipal de Ciutadans, per tal que fes una pregunta oral atès que no 
havia esgotat la totalitat dels precs i preguntes que podia presentar. Així, el sr. Ibáñez va dir 
que la llei prohibeix fer publicitat de les accions realitzades per l’equip de govern a partir del 
dia trenta-un de març. Donada l’amplia propaganda de les qüestions dutes a terme en els 
darrers quatre anys per l’equip de govern dins del Bruguers extraordinari que s’havia adjuntat 
dins del Bruguers que s’acabava de publicar, va preguntar: Quines són les mesures que 
s’havien pres perquè la distribució d’aquest número del Bruguers no es fes amb posterioritat al 
dia 31 de març?   
 
 

DECLARACIONS POLÍTIQUES  
 
1 - DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PELS GRUPS DEL P SC I EUiA EN 

RELACIÓ A LA GESTIÓ I ATORGAMENT DE LES BEQUES DE M ENJADOR A 
CATALUNYA  

 
Aprovar la Declaració Política presentada inicialment pels grups municipals del PSC i 
EUiA, en relació a la gestió i atorgament de les beques de menjador a Catalunya, declaració 
que, després de ser debatuda i admesa alguna esmena formulada al respecte, i amb el vot 
final favorable de tots el grups municipals,  diu així en la seva part dispositiva:  
 
PRIMER. Instar a la Generalitat de Catalunya a que compleixi amb els acords signats al Pacte 
per la Infància, i garanteixi els recursos necessaris per a què tots els infants que ho necessitin 
tinguin accés a una beca al 100%. 
 
SEGON. Instar a la Generalitat a què revisi els criteris econòmics i socials d'atorgament de les 
beques perquè cobreixin a tots els infants en risc d'exclusió social.  
 
TERCER. Exigir a la Generalitat que tots els infants que tinguin beca de menjador escolar per 
qüestions de renda i/o per risc d'exclusió social , tinguin garantit, per part de la Generalitat, 
l'accés a la suficiència alimentaria també en períodes no lectius, especialment durant les 
vacances d'estiu, de primavera i d'hivern, així com els caps de setmana. 
 
QUART. Dotar dels recursos humans necessaris als Consells Comarcals i/o els Ajuntaments 
per tal de no col·lapsar els serveis socials bàsics en el procés de tramitació de les beques 
menjador, així com per facilitar la seva tramitació per part de les famílies. 
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CINQUÈ. Comunicar els acords als grups polítics del Parlament de Catalunya, a les 
Conselleries d'Ensenyament, i Benestar Social i Família de la Generalitat de Catalunya i la 
ciutadania de Gavà a través dels mitjans de comunicació municipals. 
 

---------- 
 
La sra. Emma Blanco, tinenta d’alcalde i portaveu del grup municipal d’ICV-EUiA, va encetar 
el debat de la Declaració Política exposant que la mateixa venia motivada pel fet que a tan sols 
tres mesos de l’acabament del curs escolar actual encara no hi havia una resolució definitiva 
de la Generalitat de Catalunya sobre quins eren els beneficiaris de les beques de menjador. 
 
Considerava que es tractava d’una qüestió greu i alarmant, doncs no s’havia d’oblidar el 
context econòmic en que ens trobàvem. Per aquest motiu, eren benvingudes, a banda de 
necessàries, l’adopció de mesures relatives a qüestions de suficiència alimentària per tal 
d’evitar l’augment dels riscos d’exclusió social. 
 
A més, creia que en aquesta qüestió hi havia una deixadesa de responsabilitats per part del 
govern català que al final s’acabava suplint amb la voluntat del municipalisme i del tercer 
sector. 
 
 
A continuació, el sr. Miquel-Àngel Díaz, regidor i portaveu del grup municipal del PSC, va dir 
que el que es pretenia amb la presentació de la Declaració Política era que les beques de 
menjador fossin un dret pel ciutadà i no restessin a disposició de les partides de torn del 
govern, establint un ampli consens polític, a banda del social ja existent. 
 
Va recordar que el servei de beques de menjador era un servei educatiu i alhora de 
complementarietat alimentaria i que les entitats del Tercer Sector català ja havien assenyalat 
les necessitats alimentàries que tenien molts nens i nenes a Catalunya, els quals precisaven del 
suport del govern autonòmic. 
 
 
Tot seguit, el sr. Miguel-Ángel Ibáñez, regidor del grup municipal de C’s, va prendre la 
paraula per avançar que votarien a favor de la Declaració Política. Tanmateix, va manifestar 
que tenia una certa decepció amb la mateixa ja que, en un primer moment, havien proposat 
afegir un punt a la part dispositiva que digués que mentre no arribava aquesta demanda se’n 
fes càrrec l’ajuntament durant la Setmana Santa però, al tenir accions executives per la 
corporació no es va poder incloure. 
 
Si bé estava d’acord en el fet de seguir reclamant a la Generalitat com a responsable d’aquest 
assumpte, considerava que l’ajuntament s’havia d’abocar de manera provisional i transitòria a 
solucionar aquesta qüestió. 
 
 
Per la seva banda, el grup municipal d’ERC-EV-IxG, mitjançant el seu regidor i portaveu, sr. 
Andreu Pérez, va dir que no tenia cap dubte que totes les forces polítiques presents al Ple 
s’implicaven en aquesta qüestió. En la mateixa línia expressada pel sr. Ibáñez, va recalcar que 
el problema que patien molts nens i nenes es veuria agreujat la Setmana Santa ja que el 
col·legi resta tancat. A més, el problema es tornaria a reproduir durant les vacances estivals. 
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Per tot l’anterior va proposar que Gavà fos pioner i, aprofitant els diversos espais públics 
existents, s’habilitessin amb personal adequat per tal que puguin atendre les necessitats 
d’aquests nens durant la Setmana Santa i l’estiu. 
 
Va recordar que Gavà Solidària atenia a cinc-cents set nens amb deficiència alimentària però 
va instar als serveis socials de l’ajuntament a anar a les escoles per tal d’esbrinar quin era el 
número exacte d’infants amb necessitats alimentàries. 
 
 
El sr. Ramon Castellano, regidor i portaveu del grup municipal de CiU, va donar suport a les 
paraules del sr. Ibáñez en la seva crida a l’administració local a no defugir de les urgències que 
competien a totes les administracions atès que el ciutadà o ciutadana volia el servei, sense 
importar-li qui se’l prestava. En aquest sentit, també va trobar molt interessant la proposta 
realitzada pel sr. Pérez. 
 
D’altra banda, examinada la Declaració Política li semblava que, lluny de ser-ho, semblava un 
miting pre-electoral en el que les forces de l’equip de govern, PSC i ICV-EUiA, es tornaven a 
posar-se d’acord al final del mandat per començar-ne un de nou. 
 
La Generalitat --digué-- havia endegat un nou model de servei de menjador on hi havien ajuts 
del 50% fins a la totalitat del servei de menjador, mentre que el anterior govern tripartit només 
contemplava fins un 50% d’ajuts i, en situacions extraordinàries, un màxim del 75%. 
 
Va exposar que tot i que hi havia un procediment per assignar les beques en cas d’haver-hi una 
necessitat sobrevinguda es tramitava d’ofici i d’aquesta manera, no hi havia cap nen a 
Catalunya que no tingués el futur garantit per manca d’aliments. 
 
Recordà que el Departament d’Ensenyament havia atorgat 79.123 beques durant el curs 2014-
2015 i que havia augmentat el seu import respecte de l’any anterior fins a la xifra de 45 
milions d’euros. Com a mesures preventives, a banda de l’esmentat protocol de detecció de 
necessitats també s’havia adoptat una consistent en no incrementar més el preu dels menjadors 
escolars mantenint el preu en els darrers sis anys.  
 
El sr Castellano es va preguntar que havia fet l’ajuntament per tal d’ajudar als nens i nenes de 
Gavà, instant a l’equip de govern a implicar-se i col·laborar, tal i com ho feien molts altres 
municipis o bé a fer servir el romanent de tresoreria existent.   
 
Finalment, digué que votarien a favor de la Declaració Política lamentant que s’utilitzessin 
aquest afers per fer electoralisme polític. 
 
 
En el torn del grup municipal del PP, la regidora sra. Mónica Parés, va manifestar, de manera 
literal, el que segueix: “Aquesta Declaració Política posa de manifest un incompliment més 
del Govern de la Generalitat de Catalunya vers la ciutat de Gavà en matèria d’educació. 
 
Han estat diverses les ocasions en les que la reclamació de centres educatius ha estat present a 
les nostres sessions plenàries i afegim ara la beques menjador. 
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En aquest cas conflueixen dos aspectes que haurien de ser fonamentals en les polítiques 
públiques: la infància i l’alimentació. 
 
La manca d’ambdues pot portar a casos de pobresa infantil i contra aquesta xacra social no 
valen excuses sinó voluntat política. 
 
En una època de crisi, és el que no ha demostrat la Generalitat de Catalunya amb altres 
prioritats en la seva agenda política i en les seves partides pressupostàries. 
 
Recordem les declaracions de la Consellera Rigau en altres Cursos per realitzar partides 
extraordinàries per beques menjador o protocols d’actuació en coordinació amb els serveis 
socials. 
 
Però aquests anuncis no han estat efectius i són molts infants els que segueixen sense rebre 
ajuts. 
 
En uns casos, perquè no s’han resolt les seves sol·licituds, en altres perquè no podien tenir 
accés pels barems actuals o fins i tot, perquè malgrat obtenir la beca, aquesta no cobreix la 
totalitat del cost del servei i les famílies han de renunciar a la mateixa. 
 
Tot plegat, pot arribar a crear casos de deficiències alimentàries entre infants i/o adolescents 
de Gavà. 
 
Evitar-ho, ha de ser un compromís de tots i per tant, el Partit Popular recolzarà aquesta 
Declaració Política. 
 
Però ho farem sense oblidar que on no arriben els ajuts per beques han d’arribar els serveis 
socials que han d’estar coordinats amb els centres educatius especialment en aquells barris 
vulnerables o centres considerats de màxima complexitat. 
 
Tampoc oblidem els joves de centres amb jornada compactada i sense servei de menjador 
sobre les que també al treballar. 
 
Creiem que és fonamental conèixer el nombre de beques sol·licitades, les acceptades, les 
denegades i en quin tram es trobem les denegades por poder valorar les beques que 
s’atorgarien en cas d’incrementar el barem. 
 
A més, farem al· lusió al Consell Comarcal i a la seva manca de capacitat com a organisme 
supramunicipal. Recordem que el Grup Parlamentari Popular ha demanat la modificació de la 
Llei d’Organització Comarcal. A més, reclamem la supressió de determinats Consell 
Comarcals en la tramitació del Projecte de Llei de Govern Locals, actualment en tràmit de 
ponència i de dubtosa aprovació en aquest mandat si finalment es celebressin eleccions 
autonòmiques el vint-i-set de setembre.   
 
Per tant, entenem la queixa del Govern Municipal al proposar aquesta Declaració Política però 
els hi recordem que les partides per àpats durant les vacances, els caps de setmana així com el 
servei de berenars es podrien finançar amb ajuts locals. 
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Recordem la partida d’un milió d’Euros destinada a garantir el berenar a menors aprovada a 
proposta del Partit Popular a la ciutat de Barcelona. 
 
Finalment, agraïm la tasca que realitzen entitats socials de la ciutat en la recollida d’aliments 
cobrint les necessitats de mols infants i adolescents i posem com exemple, els berenars que 
cada preparen des de Càritas per alumnes de l’escola Juan Salamero.” 
 
 
Va tornar a intervenir la sra. Emma Blanco, tinenta d’alcalde, per agrair a tots els grups 
polítics que donarien suport a la Declaració Política. Considerava que s’havia de prioritzar la 
demanda dels infants davant d’altres qüestions.  
 
Es va adreçar al sr. Castellano per dir-li, d’una banda, que la seva intervenció no contestava a 
la situació que havia motivat la presentació de la Declaració Política, és a dir, la manca d’una 
resolució definitiva de la Generalitat de Catalunya sobre quins eren els beneficiaris de les 
beques de menjador, i d’altra, que tant el govern de la Generalitat com el grup local de CiU 
sempre acabaven trobant com a excuses la manca de recursos alhora que culpabilitzaven al 
tripartit de tots els seus mals. 
 
Afegí que l’equip de govern ja col·laborava en aquesta qüestió però el que no podia ser és que 
l’administració local hagués de fer el que li pertocava a l’administració supralocal. En aquest 
sentit, l’ajuntament feia la valoració tècnica en els expedients de beques de menjador. A més, 
hi havia una partida de 79.000.- euros per complementar les beques de menjador. També digué 
que a Gavà tan sols hi havia sis casos en el que l’ajuda arribava al cent per cent del cost del 
servei de menjador.  
 
 
El sr. Miquel-Àngel Díaz, regidor del PSC, va també mostrar el seu agraïment a les 
formacions polítiques que votarien a favor de la Declaració Política i la congruència del seu 
discurs expositiu amb la intenció de vot mostrada. A més, insistí en la prioritat que havia de 
ser atendre la suficiència alimentària de molts nens i nenes catalans. 
 
D’altra banda, va recordar que malgrat el que deien aquí en seu plenària, el cert és que el grup 
de CiU i ERC al Parlament de Catalunya, van votar en contra de que les beques menjador a 
Catalunya estiguin regulades com un dret. 
 
Va recordar que la Generalitat de Catalunya tenia l’obligació d’atorgar les beques de menjador 
però mentrestant no ho feia l’ajuntament prioritzava l’acció social. En aquest sentit, la 
corporació complementava amb una partida de 49.000 euros les beques de menjador fent 
possible que 360 alumnes a Gavà se’n beneficiessin. A més, destinava més de 500.000 euros 
en inversió en servei d’ajuda a domicili i prop de 915.000 euros en serveis bàsics d’atenció 
social. 
 
 
Seguidament, intervingué la sra. Raquel Sánchez, alcaldessa, per manifestar que des de l’equip 
de govern els hi sorprenia i alhora entristia que els grups que potser tenien més responsabilitat 
en la matèria com era el de CiU, que governava a Catalunya, i el d’ERC que li donava suport, 
aprofitessin per fer un retret a la gestió del govern municipal quan precisament havien estat els 
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grups polítics del PSC, ICV-EUiA i la CUP qui havien forçat la celebració d’un Ple 
monogràfic contra la pobresa al Parlament de Catalunya. 
 
Per acabar, va dir que l’equip de govern municipal, al contrari d’altres administracions, 
sempre havia prioritzat les seves polítiques socials, sense posar com a excusa el fet de que no 
atenien més polítiques socials perquè altres administracions no els hi pagaven el que els hi 
devien.  

---------- 
 

Esgotats els assumptes a discutir, la sra. alcaldessa-presidenta dóna per acabada la sessió 
essent les vint hores, quinze minuts, de la qual cosa i del que s’hi ha dit, jo el secretari en dono 
fe. 

              L’alcaldessa                                                                                   El secretari 
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